
ΘΕΜΑΤΑ

Α. ΕΙ∆ΙΚΑ ΘΕΜΑΤΑ
1. Ανακοινώνεται η παράταση της λειτουργίας της Εξετα-

στικής Επιτροπής “για τη διερεύνηση της υπόθεσης
«SIEMENS» στο σύνολο της” έως και την 10η ∆εκεµβρίου
2010, σελ. 1758

2. Επί διαδικαστικού θέµατος, σελ. 1761

Β. ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΟΣ ΕΛΕΓΧΟΣ
1. Κατάθεση αναφορών, σελ. 1733-1734
2. Απαντήσεις Υπουργών σε ερωτήσεις Βουλευτών, σελ.

1734-1751
3. Ανακοίνωση του δελτίου αναφορών και ερωτήσεων της

Τρίτης 30 Νοεµβρίου 2010, σελ. 1752
4. Συζήτηση επικαίρων ερωτήσεων:
α) Προς την Υπουργό Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλι-

µατικής Αλλαγής, σχετικά µε τα κοιτάσµατα πετρελαίου στο
Ιόνιο Πέλαγος κ.λπ., σελ. 1753

β) Προς τον Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων:
i. σχετικά µε το πρόγραµµα απονιτροποίησης του Σπερ-

χειού κ.λπ., σελ. 1755
ii. σχετικά µε το νέο µοντέλο ανάπτυξης της ελληνικής γε-

ωργίας κ.λπ., σελ. 1756
γ) Προς τον Υπουργό Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης,

σχετικά µε την αντιµετώπιση των κρουσµάτων ελονοσίας σε
αλλοδαπούς στην περιοχή της Σκάλας του Νοµού Λακωνίας
κ.λπ., σελ. 1758

δ) Προς τον Υπουργό Προστασίας του Πολίτη, σχετικά µε
την πρόσθετη περικοπή αµοιβών στους υπαλλήλους του Πυ-
ροσβεστικού Σώµατος κ.λπ., σελ. 1759

ε) Προς την Υπουργό Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλι-
σης, σχετικά µε τις απολύσεις στην Olympic Handling του
Οµίλου MIG στο Ηράκλειο Κρήτης κ.λπ., σελ. 1761

Γ. ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗ ΕΡΓΑΣΙΑ
Κατάθεση Σχεδίου Νόµου:
Οι Υπουργοί Προστασίας του Πολίτη, Οικονοµίας, Αντα-

γωνιστικότητας και Ναυτιλίας, Οικονοµικών, Αγροτικής Ανά-
πτυξης και Τροφίµων, Υποδοµών, Μεταφορών και ∆ικτύων,
∆ικαιοσύνης, ∆ιαφάνειας και Ανθρωπίνων ∆ικαιωµάτων και
Πολιτισµού και Τουρισµού κατέθεσαν σχέδιο νόµου: «Τρο-
ποποίηση του ν. 2168/1993, εναρµόνιση της ελληνικής νοµο-
θεσίας µε την Οδηγία 2008/51/ΕΚ του Ευρωπαϊκού
Κοινοβουλίου και του Συµβουλίου της 21 Μαΐου 2008 «Για
την τροποποίηση της Οδηγίας 91/477/ΕΟΚ του Συµβουλίου,
σχετικά µε τον έλεγχο της απόκτησης και της κατοχής
όπλων» και άλλες διατάξεις», σελ. 1763

ΟΜΙΛΗΤΕΣ

Α. Επί διαδικαστικού θέµατος:
∆ΡΙΤΣΑΣ Θ. , σελ. 1761
ΠΟΛΥ∆ΩΡΑΣ Β. , σελ. 1761

Β. Επί των επικαίρων ερωτήσεων:
ΑΠΟΣΤΟΛΑΚΗ Ε. , σελ. 1755, 1756, 1757
ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ Κ. , σελ. 1753
ΓΙΑΝΝΑΚΑ Σ. , σελ. 1756, 1757
ΓΚΙΟΚΑΣ Ι. , σελ. 1760
∆ΑΒΑΚΗΣ Α. , σελ. 1758
ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ Β. , σελ. 1762, 1763
ΜΑΝΙΑΤΗΣ Ι. , σελ. 1753, 1754
ΜΑΥΡΙΚΟΣ Γ. , σελ. 1761, 1762
ΟΘΩΝΑΣ Ε. , σελ. 1760, 1761
ΠΟΛΥ∆ΩΡΑΣ Β. , σελ. 1758
ΤΙΜΟΣΙ∆ΗΣ Μ. , σελ. 1758, 1759
ΤΣΩΝΗΣ Ν. , σελ. 1755

ΠΙΝΑΚΑΣ ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΩΝ

ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ Λ’

∆ευτέρα 29 Νοεµβρίου 2010



Αθήνα, σήµερα στις 29 Νοεµβρίου 2010, ηµέρα ∆ευτέρα και
ώρα 18.03’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βου-
λευτηρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την
προεδρία του Α’ Αντιπροέδρου αυτής κ. ΓΡΗΓΟΡΙΟΥ ΝΙΩΤΗ.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

Παρακαλείται ο κύριος Γραµµατέας να ανακοινώσει τις ανα-
φορές προς το Σώµα.

(Ανακοινώνονται προς το Σώµα από τον κ. Νικόλαο Τσώνη,
Βουλευτή Φθιώτιδας, τα ακόλουθα:

Α. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ

1) Ο Βουλευτής Ιωαννίνων κ. ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία οι αγρότες λαϊκής αγοράς Ιωαν-
νίνων αιτoύνται την ανάκληση των διατάξεων του ν. 3842/2010
και ΠΟΛ. 1065/18.5.2010 για την τήρηση βιβλίων, στοιχείων και
για την έκδοση αποδείξεων µε φορολογική χρήση.

2) Η Βουλευτής Ευβοίας κ. ΟΥΡΑΝΙΑ ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ - ΠΑΠΑ-
∆ΑΚΗ κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Πανελλήνια Ένωση
Προσωπικού ΠΕΠ/∆ΕΗ αιτείται την ανάκληση της απόφασης, υπ’
αριθµόν 125/6-9-2010, δανειοδότησης ποσού 500.000.000 ευρώ
στη συνδικαλιστική οργάνωση ΓΕΝΟΠ/∆ΕΗ.

3) Η Βουλευτής Ευβοίας κ. ΟΥΡΑΝΙΑ ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ - ΠΑΠΑ-
∆ΑΚΗ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο πρόεδρος και η γε-
νική γραµµατέας της Εθνικής Οµοσπονδίας Τυφλών αιτείται την
απόσυρση του µηχανογραφικού για την εισαγωγή ΑΜΕΑ στα ΑΕΙ
και ΤΕΙ, καθώς και την κατάργηση του άρθρου 35 του
ν.3794/2009 κ.λπ..

4) Η Βουλευτής Ευβοίας κ. ΟΥΡΑΝΙΑ ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ - ΠΑΠΑ-
∆ΑΚΗ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο πρόεδρος και η γενική
γραµµατέας της Εθνικής Οµοσπονδίας Τυφλών αιτoύνται συνά-
ντησης για την επίλυση αιτηµάτων της Οµοσπονδίας που τέθη-
καν στο Υπουργείο Οικονοµικών στις 20.10.10.

5) Η Βουλευτής Ευβοίας κ. ΟΥΡΑΝΙΑ ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ - ΠΑΠΑ-
∆ΑΚΗ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύνδεσµος Πολιτικών
Συνταξιούχων ∆ηµοσίων Υπαλλήλων Νοµού Αρκαδίας καταγ-
γέλλει την Κυβέρνηση για τακτική εξόντωσης των µικροσυντα-
ξιούχων καθώς και για παράνοµο και αντισυνταγµατικό
υποβιβασµό και υποβάθµιση των εν συντάξει πολιτικών συνταξι-
ούχων του δηµοσίου.

6) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΦΩΤΙΟΣ - ΦΑΝΟΥΡΙΟΣ ΚΟΥΒΕ-
ΛΗΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Πανελλήνιος Επιστη-
µονικός Σύλλογος Ειδικής Αγωγής αιτείται την ίδρυση νέων
οργανικών θέσεων ΣΜΕΑ - τµηµάτων ένταξης και την αποτροπή
προσωποπαγών θέσεων για την οµαλή διεξαγωγή της φιλοσο-
φίας της σχολικής και κοινωνικής ένταξης των ατόµων µε ανα-
πηρία και των ατόµων µε ειδικές εκπαιδευτικές ανάγκες.

7) Ο Βουλευτής Ευβοίας κ. ΣΥΜΕΩΝ (ΣΙΜΟΣ) ΚΕ∆ΙΚΟΓΛΟΥ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία το Εργατοϋπαλληλικό Κέντρο
Νοµού Φωκίδας εκφράζει την έντονη δυσαρέσκειά του για τις
συνεχείς παραβιάσεις της εργατικής νοµοθεσίας από τη µεταλ-
λευτική επιχείρηση S και B Βιοµηχανικά Ορυκτά καθώς και για
το γεγονός ότι το Τµήµα Επιθεώρησης Εργασίας Φωκίδας κα-
λύπτει τις παραβιάσεις αυτές.

8) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η Νοµαρχιακή Αυτοδιοίκηση Νοµού Αι-
τωλοακαρνανίας αιτείται την άµεση ένταξη του έργου του φράγ-
µατος Αχυρών στο ΕΣΠΑ,ώστε να διασφαλιστεί η συνέχιση των
εργασιών και η ολοκλήρωση του έργου µέχρι την επόµενη
άνοιξη.

9) Η Βουλευτής Τρικάλων κ. ΑΘΑΝΑΣΙΑ (ΣΟΥΛΑ) ΜΕΡΕΝΤΙΤΗ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Γενική Συνοµοσπονδία Επαγ-
γελµατιών Βιοτεχνών Εµπόρων Ελλάδας αιτείται την αναθεώρη-
ση των οικονοµικών µέτρων που έχουν ληφθεί τα οποία έχουν ως
αποτέλεσµα την καθοδική πορεία της πραγµατικής οικονοµίας.

10) Ο Βουλευτής ∆ωδεκανήσου κ. ∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΡΕΜΑΣΤΙ-
ΝΟΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο πρόεδρος της ∆ιοικού-
σας Επιτροπής του Κέντρου Υγείας Πάτµου αιτείται την κάλυψη
των κενών θέσεων ιατρών και προσωπικού του Κέντρου Υγείας
Πάτµου.

11) Ο Βουλευτής Β’ Θεσσαλονίκης κ. ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ΚΑΡΑΟ-
ΓΛΟΥ κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Πανελλήνια Οµο-
σπονδία Ιδιοκτητών Κέντρων Ξένων Γλωσσών αιτείται να
διατηρηθεί το καθεστώς της απαγόρευσης συστέγασης των ΚΞΓ
µε τα ΕΕΣ

12) Ο Βουλευτής Χίου κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΟΥΣΟΥΡΟΥΛΗΣ
κατέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην κα-
θυστέρηση οφειλών του ΟΠΑ∆ στους φαρµακοποιούς της Χίου
καθώς και αναφορικά µε την περίπτωση του κ. Χρήστου Καρα-
γιώργη.

Π Ρ Α Κ Τ Ι Κ Α Β Ο Υ Λ Η Σ

ΙΓ’ ΠΕΡΙΟ∆ΟΣ

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΜΕΝΗΣ ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΗΣ ∆ΗΜΟΚΡΑΤΙΑΣ

ΣΥΝΟ∆ΟΣ Β’

ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ Λ’
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13) Ο Βουλευτής Λαρίσης κ. ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία ο Εµπορικός Σύλλογος Αγιάς Νoµού Λάρισας
εκφράζει τη δυσαρέσκειά του για το ενδεχόµενο κατάργησης
της ∆ΟΥ Αγιάς.

14) Η Βουλευτής Ρεθύµνου κ. ‘ΟΛΓΑ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Καταστηµαταρχών Πα-
ραλιακής Λεωφόρου Ρεθύµνου (υπό σύσταση) αιτείται την
εξέταση θεµάτων που αφορούν στη διαχείριση της χερσαίας
ζώνης του λιµένα Ρεθύµνου.

15) Ο Βουλευτής Αιτωλοακαρνανίας κ. ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥ-
ΡΟΥΜΠΛΗΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµαρχος και το
∆ηµοτικό Συµβούλιο του ∆ήµου Θέρµου Νοµού Αιτωλοακαρνα-
νίας αιτούνται τη µη κατάργηση του Αστυνοµικού Τµήµατος
Θέρµου.

16) Ο Βουλευτής Πέλλης κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Κωνσταντάκης ∆ηµήτριος αι-
τείται ενηµέρωσης για τη συνταξιοδότησή του.

17) Ο Βουλευτής Πέλλης κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία οι µαθητές του ΓΕΛ Αριδαίας Ν.
Πέλλης αιτούνται την επίλυση των προβληµάτων υποδοµών και
κενών θέσεων εκπαιδευτικών στο σχολικό τους συγκρότηµα.

18) Ο Βουλευτής Λέσβου κ. ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΓΑΛΗΝΟΣ κατέθεσε
δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται σε ζηµιές που
προκλήθηκαν,λόγω κακοκαιρίας αλλά και προχειρότητας της
επισκευής που είχε γίνει σε κάποια τµήµατα, στη µαρίνα Πλω-
µαρίου Λέσβου.

19) Ο Βουλευτής Πέλλης κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Γεώργιος Φλώρος αιτείται ενη-
µέρωσης για το δικαίωµα µετάθεσης του από την στρατιωτική
µονάδα όπου υπηρετεί την θητεία του.

20) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΦΩΤΙΟΣ - ΦΑΝΟΥΡΙΟΣ ΚΟΥ-
ΒΕΛΗΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Γενική Πανελλαδική
Οµοσπονδία Επιχειρήσεων Τουρισµού ζητεί την ένταξη του συ-
νόλου των τουριστικών υπηρεσιών στο µειωµένο συντελεστή
ΦΠΑ του 6,5% για την αναβάθµιση παροχής υπηρεσιών στον
τοµέα του τουρισµού.

21) Οι Βουλευτές, Λέσβου κ. ΣΤΑΥΡΟΣ ΣΚΟΠΕΛΙΤΗΣ και Β’
Πειραιώς κ. ΒΑΡΒΑΡΑ (ΒΕΡΑ) ΝΙΚΟΛΑΪ∆ΟΥ κατέθεσαν αναφορά
µε την οποία οι ∆ήµαρχοι των ∆ήµων Αγίου Κηρύκου, Ευδήλου
και Ραχών Ικαρίας Νοµού Σάµου αιτούνται την αποκατάσταση
των καταστροφών από έντονα καιρικά φαινόµενα ,την αποζη-
µίωση των πληγέντων της Ικαρίας καθώς και να δοθεί έκτακτη

οικονοµική ενίσχυση στους δήµους της Ικαρίας.

22) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΦΩΤΙΟΣ - ΦΑΝΟΥΡΙΟΣ ΚΟΥ-
ΒΕΛΗΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Νοµάρχης Αιτωλο-
ακαρνανίας ζητεί την ένταξη του έργου «Φράγµα Αχυρών και
συναφή έργα στο Νοµό Αιτωλοακαρνανίας» στο ΕΣΠΑ, για την
οικονοµική και αγροτική ανάπτυξη της περιοχής.

23) Η Βουλευτής Καρδίτσης κ. ΜΑΡΙΑ ΘΕΟΧΑΡΗ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Σύνδεσµος Θεσσαλικών Επιχειρήσεων
και Βιοµηχανιών αιτείται την κατ’ εξαίρεση για τη φετινή χρονιά
άµεση χορήγηση αδειών διέλευσης φορτηγών αυτοκινήτων από
την Τουρκία.

24) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΦΩΤΙΟΣ - ΦΑΝΟΥΡΙΟΣ ΚΟΥ-
ΒΕΛΗΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Εθνική Αθλητική Οµο-
σπονδία Ατόµων µε Αναπηρίες αιτείται την επίλυση των
προβληµάτων που αντιµετωπίζουν για την στήριξη του αθλητι-
σµού των ατόµων αυτών.

25) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΤΡΑΤΑΚΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Εναλλακτική -Κινηµατική Πα-
ρέµβαση Πολιτών Βιάννου Κρήτης αιτείται τη διατήρηση και συ-
νέχιση της λειτουργίας του Πυροσβεστικού Σταθµού στο ∆ήµο
Βιάννου.

26) Οι Βουλευτές, Α’ Αθηνών κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ και Β’
Αθηνών κ. ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ - Α∆ΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ κατέθεσαν ανα-
φορά µε την οποία η Οµοσπονδία Περιπτερούχων Καπνοπωλών
Ελλάδος αιτείται τη λήψη µέτρων αποκατάστασης και ενίσχυ-
σης του εισοδήµατος των λιανοπωλητών καπνοβιοµηχανιών
προϊόντων.

27) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΤΡΑΤΑΚΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Φαρµακευτικός Σύλλογος
Νοµού Ηρακλείου αιτείται την κάλυψη των κενών θέσεων στην
ΥΠΑ∆ Ηρακλείου.

28) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΤΡΑΤΑΚΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Γενική Οµοσπονδία Επιχει-
ρήσεων Τουρισµού αιτείται την ένταξη του συνόλου των τουρι-
στικών υπηρεσιών στο µειωµένο συντελεστή ΦΠΑ του 6,5% για
την αναβάθµιση παροχής υπηρεσιών στον τοµέα του τουρισµού.

Β. ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ

1. Στην µε αριθµό 3731/28-09-2010 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Βελόπουλου Κυριάκου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 7017/4/11983/10-
11-2010 έγγραφο από τον Υπουργό Προστασίας του Πολίτη η
ακόλουθη απάντηση:

1734 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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1736 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



2. Στην µε αριθµό 4875/12-10-2010 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Μουσουρούλη Κωνσταντίνου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. ΤΚΕ/Φ.2/
23496/10-11-2010 έγγραφο από τον Υφυπουργό Εσωτερικών,

Αποκέντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης η ακόλουθη
απάντηση:

ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ Λ’ - 29 ΝΟΕΜΒΡΙΟΥ 2010 1737



1738 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



3. Στην µε αριθµό 5111/18-10-2010 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Αποστολάτου Βαΐτση (Βάη) δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. ∆. ΤΕΦ Β’

1149187 ΕΞ 2010/10-11-2010 έγγραφο από τον Υφυπουργό Οι-
κονοµικών η ακόλουθη απάντηση:
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1740 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



4. Στις µε αριθµό 5138/19-10-2010 και 5256/20-10-2010 ερω-
τήσεις των Βουλευτών κ.κ. Τσούρα Αθανασίου και Νικολόπου-
λου Νικολάου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 7017/4/11988/10-11-2010

έγγραφο από τον Υπουργό Προστασίας του Πολίτη η ακόλουθη
απάντηση:
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1742 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



5. Στην µε αριθµό 5284/20-10-2010 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Βελόπουλου Κυριάκου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 7017/4/11999/10-

11-2010 έγγραφο από τον Υπουργό Προστασίας του Πολίτη η
ακόλουθη απάντηση:
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1744 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



6. Στην µε αριθµό 5416/25-10-2010 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Βλατή Ιωάννη δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 2/72409/10-11-2010 έγ-

γραφο από τον Υφυπουργό Οικονοµικών η ακόλουθη απάντηση:
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1746 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



7. Στην µε αριθµό 5582/26-10-2010 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Μαρκάκη Παύλου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 2401/10-11-2010 έγ-

γραφο από την Υπουργό Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης η
ακόλουθη απάντηση:

ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ Λ’ - 29 ΝΟΕΜΒΡΙΟΥ 2010 1747



8. Στην µε αριθµό 5638/27-10-2010 ερώτηση των Βουλευτών
κ.κ. ∆ιώτη Ηρώ και Κριτσωτάκη Μιχαήλ, δόθηκε µε το υπ’ αριθµ.

2/73776/0026/10-11-2010 έγγραφο από τον Υφυπουργό Οικονο-
µικών η ακόλουθη απάντηση:

1748 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ Λ’ - 29 ΝΟΕΜΒΡΙΟΥ 2010 1749



9. Στην µε αριθµό 5677/29-10-2010 ερώτηση των Βουλευτών
κ.κ. Γεωργιάδη Σπυρίδωνος - Αδώνιδος, Πλεύρη Αθανασίου,
Αποστολάτου Βαΐτση (Βάη) και Παπανδρέου -Παπαδάκη Ουρα-

νίας δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 2/74904/0026/10-11-2010 έγγραφο
από τον Υφυπουργό Οικονοµικών η ακόλουθη απάντηση:

1750 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ Λ’ - 29 ΝΟΕΜΒΡΙΟΥ 2010 1751



ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα το δελτίο ανα-
φορών και ερωτήσεων της Τρίτης 30ης Νοεµβρίου 2010.

Α. ΑΝΑΦΟΡΕΣ-ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Πρώτου Κύκλου (Άρθρο 130
παράγραφος 5 του Κανονισµού της Βουλής

1.- Η µε αριθµό 3015/20-9-2010 ερώτηση του Βουλευτή του
Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Χρήστου Πρωτόπαπα

προς την Υπουργό Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης, σχετικά
µε την εφαρµογή των Συλλογικών Συµβάσεων Εργασίας µεταξύ
ΟΤΟΕ- Τραπεζών, για τους απολυµένους από την Τράπεζα
American Express.

2.- Η µε αριθµό 5117/19-10-2010 ερώτηση του Βουλευτή
της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Αθανασίου ∆αβάκη προς τον Υπουργό
Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας, σχετικά µε τη
λήψη µέτρων στήριξης του προγράµµατος «Βοήθεια στο Σπίτι».

3.- Η µε αριθµό 5358/21-10-2010 ερώτηση του Βουλευτή του
Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Ιωάννη Ζιώγα προς τον
Υπουργό Πολιτισµού και Τουρισµού, σχετικά µε τις ελλείψεις στο
(Ποσειδώνιο) Αθλητικό Κέντρο Θεσσαλονίκης.

4.- Η µε αριθµό 2430/6-9-2010 ερώτηση του Βουλευτή του Λαϊ-

κού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Παύλου Μαρκάκη προς τον
Υπουργό Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης, σχετικά µε την έλ-
λειψη ιατρών στο ΙΚΑ Βόλου.

Β. ΑΝΑΦΟΡΕΣ-ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ∆εύτερου Κύκλου (Άρθρο 130
παράγραφος 5 του Κανονισµού της Βουλής)

1.- Η µε αριθµό 3508/27-9-2010 ερώτηση του Βουλευτή
του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Έκτορα Να-
σιώκα προς τον Υπουργό Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης,
σχετικά την αποπεράτωση και τον εξοπλισµό της Μονάδας Αυ-
ξηµένης Φροντίδας του Γενικού Νοσοκοµείου Λάρισας.

2.- Η µε αριθµό 3576/28-9-2010 ερώτηση του Βουλευτή
της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Ιωάννη Ανδριανού προς τον Υπουργό
Υποδοµών, Μεταφορών και ∆ικτύων, σχετικά µε την καθυστέ-
ρηση καταβολής των επιδοτήσεων αντικατάστασης υπεραστι-
κών λεωφορείων.

3.- Η µε αριθµό 4976/134/14-10-2010 ερώτηση και α ίτηση κα-
τάθεσης Εγγράφων του Ανεξάρτητου Βουλευτή κ. Νικολάου
Τσούκαλη προς τον Υπουργό Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότητας
και Ναυτιλίας, σχετικά µε την τύχη της επιχορήγησης στην εται-
ρεία «ATMET HELLAS Α.Ε.».

1752 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, εισερχόµαστε στη συζήτηση των

ΕΠΙΚΑΙΡΩΝ ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Υπάρχει αίτηµα του συναδέλφου κ. Μανιάτη, ο οποίος πρέπει
να φύγει σε λίγο για ταξίδι και θα προταχθεί η τέταρτη υπ’ αριθµ.
233/23-11-2010 επίκαιρη ερώτηση δευτέρου κύκλου του Βου-
λευτή του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Κυριάκου Βελό-
πουλου προς την Υπουργό Περιβάλλοντος, Ενέργειας και
Κλιµατικής Αλλαγής σχετικά µε τα κοιτάσµατα πετρελαίου στο
Ιόνιο Πέλαγος κ.λπ..

Στην ερώτηση θα απαντήσει ο Υφυπουργός Περιβάλλοντος,
Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής, κ. Ιωάννης Μανιάτης.

Ο κ. Βελόπουλος έχει το λόγο για δύο λεπτά να διατυπώσει
την ερώτησή του.

Παρακαλώ, κύριε συνάδελφε.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, κατ’ αρχάς πρέπει να ξεκαθαρίσω από την

πλευρά µου ότι εκτιµώ πάρα πολύ το έργο στο Υπουργείο σας
κυρίως για το θέµα των πετρελαίων. Το λέω αυτό όχι ως Βου-
λευτής, αλλά ως δηµοσιογράφος. Το θέµα το ψάχνω δηµοσιο-
γραφικά δεκαπέντε ολόκληρα χρόνια. Είµαι ειλικρινά χαρού-
µενος, γιατί «ανέλαβε» δηµοσιογραφικά να το καλύψει -τα τε-
λευταία δύο χρόνια- το «ALTER». Ο Νίκος ο Χατζηνικολάου κυ-
ριολεκτικά έκανε ένα follow up στο θέµα δηµοσιογραφικά. Το
λέω και πάλι.

Αισθάνοµαι, όµως, ειλικρινά ντροπή και θλίψη για δύο λόγους:
Μειώνουµε συντάξεις, µειώνουµε µισθούς, κόβουµε από τον

απλό ελληνικό λαό το υστέρηµα, αν θέλετε, για να επιβιώσει, την
ώρα που πολύ καλύτερα ξέρετε κι εσείς, όπως κι εγώ και πολλοί
άλλοι εδώ µέσα -και κανείς δεν το λέει- ότι η Ελλάδα βρίθει ορυ-
κτών, βρίθει πετρελαίων.

Θα σας πω µόνο τι είχε πει ο Πρόεδρος της Ευρωπαϊκής Οι-
κονοµικής Κοινότητας στην οµιλία του το 1981, το έτος που
µπήκε η Ελλάδα: «Η Ελλάδα µπαίνει στην Ευρώπη µε τρία πλεο-
νεκτήµατα. Πρώτον, την εµπορική ναυτιλία. ∆εύτερον, τον ορυ-
κτό της πλούτο. Και τρίτον, το επιχειρηµατικό δαιµόνιο των
Ελλήνων».

Τα δύο τα ξέρουµε καλά. Το τρίτο, µε τα ορυκτά µας, διέφυγε
εδώ και σαράντα χρόνια, κύριε Υπουργέ. Σε όλους µας διέφυγε.
Θα έλεγα ότι διέφυγε και δεν διέλαθε της προσοχής µας, γιατί
πολύ απλά αντιλαµβάνοµαι ότι υπάρχει ένα πρόβληµα στο Αι-
γαίο, ένα πρόβληµα το οποίο αφορά την εθνική κυριαρχία της
χώρας, αφορά, αν θέλετε, την ασφάλεια του τόπου.

Θα µπορούσα να σας διαβάσω και τι λένε οι «FINANCIAL
TIMES». Πάλι δηµοσίευµα. ∆εν θα το κάνω, γιατί ο χρόνος είναι
λίγος. Πρέπει, όµως, να πω ότι για πρώτη φορά Έλληνας Πρω-
θυπουργός σε αυτή τη Βουλή, µετά από σαράντα χρόνια –και
είναι προς τιµήν του- επιβεβαίωσε την ύπαρξη των πετρελαίων.
Ο Γιώργος ο Παπανδρέου. Εγώ είµαι ακριβοδίκαιος µε όλους.
Προς τιµήν του είπε ότι υπάρχουν πετρέλαια πριν από λίγες ηµέ-
ρες εδώ, σε ερώτηση του Προέδρου µας.

Αυτό, όµως, που προκαλεί έκπληξη –και το λέω ειλικρινά- είναι
ότι καµµία κυβέρνηση από το 1989 µέχρι σήµερα, κύριε Υπουργέ,
δεν έχει κάνει το φορέα διαχείρισης. Το συζητάµε µεταξύ µας. Το
φωνάζουµε το θέµα αυτό. φορέας διαχείρισης, κύριε Υπουργέ.
Σας το είπα και κατ’ ιδίαν. Κάντε τον επιτέλους! ∆εν µπορείς να
κάνεις εξόρυξη πετρελαίου, ούτε καν έρευνα, αν δεν έχεις φορέα
διαχείρισης. Μιλάµε για δισεκατοµµύρια ευρώ. Το ξέρετε πολύ
καλά ότι µπορεί και το χρέος της Ελλάδος να αποσβεστεί από
τα πετρέλαια στο Ιόνιο. Το επαναλαµβάνω. ∆εν µιλάω για Αιγαίο,
ούτε για Κρήτη, γιατί υπάρχει πρόβληµα µε την αποκλειστική οι-
κονοµική ζώνη. Και κακώς. Πρέπει να το λύσουµε και αυτό.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Να πω, επίσης, ότι νιώθω ντροπή για έναν και µόνο λόγο: Κύριε
Υπουργέ, θεωρώ ότι υπάρχει ένα αόρατο χέρι εδώ και σαράντα
χρόνια.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κύριε συνάδελφε, το δί-
λεπτο είναι για τη διατύπωση της ερωτήσεως. Εάν δεν σεβα-

στούµε τη νέα δοµή του Κανονισµού…
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, είναι πολύ σηµα-

ντικό. Ακόµα και ο Πρωθυπουργός της χώρας επιβεβαίωσε ότι
είναι σηµαντικό το θέµα. Να µην το ξεχνάµε.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Πολύ σηµαντικό.
Ευχαριστώ πολύ.
Ο Υφυπουργός κ. Ιωάννης Μανιάτης έχει το λόγο, για τρία

λεπτά.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΝΙΑΤΗΣ (Υφυπουργός Περιβάλλοντος, Ενέρ-

γειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Κύριε Πρόεδρε, θέλω πρώτα απ’
όλα να ευχαριστήσω τον αγαπητό συνάδελφο, τον κ. Βελόπουλο,
για την ερώτηση. Και, βεβαίως, να σηµειώσω ότι µε αυτό το θέµα
πραγµατικά ασχολείται εδώ και πάρα πολύ καιρό και η συµβολή
του είναι πάντα θετική, παρά το γεγονός ότι ορισµένες φορές
υπάρχουν και υπερβολές. Μέσα, όµως, στις υπερβολές, πάντα
υπάρχει ένα µεγάλο κοµµάτι αλήθειας.

Κύριε συνάδελφε, πράγµατι ο Πρωθυπουργός πριν λίγες ηµέ-
ρες, την Παρασκευή, στην τοποθέτησή του εδώ στη Βουλή, ανέ-
φερε κάτι που πραγµατικά βάζει τα πράγµατα στη σωστή τους
διάσταση. Και θέλω να διαβάσω από την οµιλία του Πρωθυ-
πουργού το τι ακριβώς είπε:

«Πράγµατι, το θέµα της εκµετάλλευσης των πιθανών ενεργει-
ακών πόρων που έχουµε στην περιοχή µας –Αιγαίο, Ιόνιο, αλλά
και νότια της Κρήτης- είναι ένα αντικείµενο που εξετάζει το αρ-
µόδιο υπουργείο. Έχουµε αποφασίσει µάλιστα να επικαιροποιή-
σουµε το νόµο που υπήρχε παλαιότερα, διότι υπάρχουν
πρόσφατες εξελίξεις όχι µόνο στο ∆ιεθνές ∆ίκαιο, αλλά και στις
έρευνες που γίνονται, για να µπορέσουµε να προχωρήσουµε στις
απαραίτητες ενέργειες για την αξιοποίηση αυτών των πόρων».

Ο Έλληνας Πρωθυπουργός, λοιπόν, ο Γιώργος Παπανδρέου,
αποσαφήνισε πλήρως τι προτίθεται να πράξει η ελληνική Κυ-
βέρνηση το αµέσως επόµενο χρονικό διάστηµα και µετά, µάλι-
στα, από πάρα πολύ καιρό.

Κύριοι συνάδελφοι, πρέπει να σας ενηµερώσω ότι το Υπουρ-
γείο µας έχει πράγµατι ετοιµάσει σχέδιο νόµου για τη δηµιουρ-
γία Εθνικού Φορέα Έρευνας Υδρογονανθράκων, προκειµένου να
καλύψουµε ένα κενό που έχει η χώρα µας, γιατί είναι η µοναδική
χώρα στη λεκάνη της Μεσογείου που δεν έχει τέτοιο φορέα, για
να µην πω σχεδόν στο σύνολο του πλανήτη.

Οφείλω, όµως, να υπενθυµίσω –κι έχει και αυτό τη σηµασία
του- ότι µέχρι τον Ιούλιο του 2007 τα δικαιώµατα ανάθεσης ερευ-
νών υδρογονανθράκων ανήκαν στην «ΕΛΠΕ Α.Ε.», ανήκαν στα
«ΕΛΛΗΝΙΚΑ ΠΕΤΡΕΛΑΙΑ». Με νοµοθετική ρύθµιση τον Ιούλιο του
2007 τα δικαιώµατα αυτά επεστράφησαν στο ελληνικό δηµόσιο.
Έκτοτε, δεν έχει γίνει τίποτα.

Εµείς, λοιπόν, µε τις δηλώσεις του Πρωθυπουργού, έχουµε ξε-
καθαρίσει ότι θα προχωρήσουµε πολύ σύντοµα στη δηµιουργία
του Εθνικού Φορέα Έρευνας Υδρογονανθράκων, πάντα σύµ-
φωνα µε το νοµοθετικό προγραµµατισµό που έχει η Κυβέρνηση.

Τώρα, κύριε Πρόεδρε, για να ολοκληρώσω την απάντηση µου
αναφορικά για την ύπαρξη πιθανών κοιτασµάτων στην περιοχή
του Ιονίου, θέλω να ενηµερώσω το Σώµα και τον κύριο συνά-
δελφο, ότι πράγµατι στην περιοχή του Ιονίου και της δυτικής Ελ-
λάδας υπάρχουν ενδείξεις. Θεωρώ πως η πιο πρόσφορη και η
πιο ώριµη περιοχή της χώρας για να ξεκινήσει ο φορέας µας την
έρευνα υδρογονανθράκων είναι η περιοχή του Ιονίου και της δυ-
τικής Ελλάδας.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ευχαριστώ πολύ, κύριε

Υφυπουργέ.
Το λόγο έχει ο κ. Κυριάκος Βελόπουλος έχει τρία λεπτά για να

αναπτύξει την ερώτησή του.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Υπουργέ, επειδή µιλήσατε

για υπερβολές και επειδή θεωρώ ότι είναι πολύ υπερβολική η
λέξη «υπερβολές» για έναν Υπουργό, θα κάνω το αυτονόητο. ∆εν
είµαι γεωλόγος, ούτε ειδικός επί των κοιτασµάτων, όπως δεν
είστε και εσείς. Θα σας πω, όµως, τι έγραψαν οι «FINANCIAL
TIMES». Φαντάζοµαι ότι ουδείς αµφισβητεί εδώ µέσα την εγκυ-
ρότητα µιας εφηµερίδος και κυρίως της Βιοµηχανικής Επιθεώ-
ρησης του Απριλίου του ’78. Ακούστε τι λέει, το ’78, πριν µπούµε
στην Ευρωπαϊκή Οικονοµική Κοινότητα: «Όταν η Ελλάδα γίνει το

ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ Λ’ - 29 ΝΟΕΜΒΡΙΟΥ 2010 1753



δέκατο µέλος της ΕΟΚ, ο εκτεταµένος ορυκτός της πλούτος θα
προµηθεύσει την κοινή αγορά σε µια µεγάλη ποικιλία πρώτων
υλών, που ουσιαστικά θα την κάνουν αυτάρκη την κοινότητα από
τα ορυκτά της Ελλάδος». Η µικρή Ελλάδα θα κάνει αυτάρκη την
Ευρώπη σε ορυκτό πλούτο.

Αν, λοιπόν, και αυτό είναι υπερβολή θα σας παρακαλέσω -ει-
λικρινά το λέω αυτό- να απευθυνθείτε σε έναν Ευρωβουλευτή
σηµερινό, πρώην Γενικό Γραµµατέα Έρευνας και Τεχνολογίας,
τον κ. Τσουκαλά. Ξέρετε τι είπε προχθές ο κ. Τσουκαλάς;

«∆εν εξυπηρετούνται τα εθνικά συµφέροντα από τις επιλογές
µας στον ορυκτό πλούτο και στην εξόρυξη πετρελαίου. Αν µι-
λήσω θα οδηγηθεί ο λαός σε εθνική κατάθλιψη. Υπάρχει ένα ιδιό-
τυπο καθεστώς κατοχής από τον Καποδίστρια και δεν µπορούµε
να κάνουµε το αυτονόητο, να εξορύξουµε τον ορυκτό µας
πλούτο».

Εάν, λοιπόν, µιλάµε για Αιγαίο ή Κρήτη και δεν µπορούµε, το
αντιλαµβάνοµαι. Υπάρχει ένα πρόβληµα µε την αποκλειστική οι-
κονοµική ζώνη. Υπάρχει, αν θέλετε, ο κίνδυνος από την πλευρά
της Τουρκίας. Το αντιλαµβάνοµαι, γιατί τα φοβικά σύνδροµα,
τουλάχιστον εµένα, δεν µε διακατέχουν, αλλά όταν έχεις να κά-
νεις µε την εθνική ασφάλεια είσαι προσεκτικός. Το καταλαβαίνω.
∆εν µπορώ να καταλάβω πως είναι δυνατόν δέκα χιλιόµετρα
πάνω από τα Γιάννενα, κύριε Γραµµατέα µου, οι Αλβανοί να
έχουν γεωτρήσεις για πετρέλαιο, στα σύνορα µας, δέκα χιλιό-
µετρα, σε χερσαίο έδαφος, δέκα χιλιόµετρα µακριά από τα σύ-
νορα της Ελλάδος, δεκαπέντε και να µην µπορούµε να κάνουµε
εµείς, όταν στα Γρεβενά υπάρχει και ένδειξη και απόδειξη ύπαρ-
ξης πετρελαίου. ∆ηλαδή, σας λέω, προσπαθώ να σας οδηγήσω
όχι στην υπερβολή, αλλά στη λογική που πρέπει να διέπει τα επι-
χειρήµατά µας, γιατί αντιλαµβάνοµαι ότι υπάρχουν και άλλου εί-
δους προβλήµατα.

Θα δώσω µια πρόταση, κύριε Υπουργέ, µε τις µικρές δυνάµεις
που διαθέτω. Τρεις επιχειρηµατίες στην Ελλάδα έχουν τον
«έλεγχο» φυσικού αερίου και πετρελαίου. Γνωστά ονόµατα. Κο-
πελούζος, Λάτσης, Βαρδινογιάννης. Τι θα έκανα εγώ;

Θα τους µάζευα ο ίδιος, θα έκανα το φορέα διαχείρισης. Αυ-
τονόητο, αλλά δώστε µου και ηµεροµηνία, πότε τον κάνατε αυτόν
τον φορέα. Αφού, λοιπόν, έχουν συµφέροντα ως µεταπράτες
από τη µεταφορά του φυσικού αερίου, δεν θα ήθελαν και πολύ
την εξόρυξη. Θα τους έβαζα στο παιχνίδι. Απλά πράγµατα.

Θα έβαζα στο παιχνίδι τους Ρώσους, Κινέζους ή Ισραηλινούς.
Θα έβαζα κάποιους στο παιχνίδι για να µπορώ να κάνω την εξό-
ρυξη. Γιατί σαφώς δεν µπορεί η Ελλάδα µόνη της και το ξέρετε
πολύ καλύτερα από εµάς. ∆εν έχουµε τεχνολογία. Ξέρουµε, βέ-
βαια, ότι πολλοί Έλληνες εφοπλιστές ετοιµάζουν τα sea drills για
το Αιγαίο. Τα ξέρουµε και αυτά.

Το ζητούµενο είναι, κύριε Υπουργέ -γιατί καλές είναι οι προ-
θέσεις σας και του προσώπου σας και του Πρωθυπουργού- να
βρούµε λύση. Αν συζητάµε µε προθέσεις, δεν µπορείς να κατα-
θέσεις την πρόταση.

Σας λέω, λοιπόν, τι πρέπει να κάνετε. Κάντε τον φορέα διαχεί-
ρισης. Μαζέψτε τον κ. Κονοφάγο, τον κ. Φώσκολο τον κ. Ζαλίδη,
όλους τους καθηγητές, µέσα σε ένα δωµάτιο µαζί µε τους τρείς
επιχειρηµατίες να δούµε τι µπορούµε να κάνουµε, γιατί είναι
πολλά τα λεφτά, κύριε Υπουργέ. Ό,τι και να µου λέτε για υπερ-
βολές, είναι πολλά τα λεφτά. Όταν το λέει ο Πρόεδρος της ΕΟΚ,
όταν το λέει ο Νίκος ο Μάρτης, όταν το λένε κορυφαίοι παράγο-
ντες σε αµερικανικές εταιρείες και νορβηγικές, µην ερχόµαστε
εδώ µέσα, ενώ δεν είµαστε ειδικοί, να µιλάµε για υπερβολές.
Είναι υπερβολικό να λέµε υπερβολές, αλλά δεν είναι έτσι. Η
ουσία είναι ότι υπάρχουν λεφτά.

Θέλω η βούληση σας, γιατί τη βλέπω, να γίνει πράξη. Και να
µην περιµένω από κανέναν Χατζηνικολάου, από κανένα «ALTER»,
από κανέναν Χαρδαβέλα, από κανέναν Βελόπουλο, από κανέναν
Μανιάτη λύση απλή. Θέλουµε λύση για τον Ελληνικό λαό. Αυτό
θέλουµε.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ο Υφυπουργός Περι-

βάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής, κ. Ιωάννης Μα-
νιάτης έχει το λόγο.

Ελπίζω, κύριε Υπουργέ, να ονοµάζεστε σε λίγο και Πετρε-

λαίου.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΝΙΑΤΗΣ (Υφυπουργός Περιβάλλοντος, Ενέρ-

γειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Στο πλαίσιο της «πράσινης» ανά-
πτυξης µπορούµε να δεχτούµε τα πάντα, φτάνει η ανάπτυξη να
είναι «πράσινη», κύριε Πρόεδρε.

Κύριε συνάδελφε, εγώ δεν ξέρω το βαθµό αληθείας της δή-
λωσης ότι ο ορυκτός πλούτος της Ελλάδας είναι επαρκής, ώστε
να καταστήσει αυτάρκη την ΕΟΚ. Πρέπει, όµως, να σας πω ότι τα
στοιχεία που µου έχουν δώσει οι επίσηµοι φορείς της χώρας -
και µιλώ για διαχρονικές µελέτες και µιλώ τόσο για τα τµήµατα
γεωλογίας της χώρας, όσο και για το ΙΓΜΕ- δεν είναι -µακάρι να
ήταν- τόσο αισιόδοξα.

Μακάρι να ήταν έτσι τα πράγµατα. Σας βεβαιώνω ότι πρώτη η
δική µας Κυβέρνηση θα ήταν αυτή που θα τα είχε προωθήσει.
Εδώ, πρέπει να σας δώσω µόνο ένα δείγµα της προσπάθειας που
καταβάλουµε. Ποτέ η Ελλάδα δεν είχε ανοίξει το κεφάλαιο «γε-
ωθερµία». Το ανοίξαµε πριν από ένα µήνα για πρώτη φορά. Ζη-
τούµε διεθνείς επενδυτές. Επενδύσεις ύψους 200.000.000 ευρώ
στον τοµέα της γεωθερµίας.

Άρα, όπου υπάρχει πλούτος, µε σεβασµό πάντα στο περιβάλ-
λον και πάντα µε πειθώ απέναντι στην τοπική κοινωνία, κάθε
φορά προχωρούµε και να είστε βέβαιος ότι θα αξιοποιήσουµε
όλες τις δυνατότητες που έχει η χώρα µας.

Τώρα, το δεύτερο είναι ότι µου είπατε ότι κάποιος Ευρωβου-
λευτής της Νέας ∆ηµοκρατίας είπε να µην τα πούµε, γιατί δεν
ξέρω τι θα γίνει. Οφείλω να πω ότι, µάλλον, θα πρέπει να τα πει
στην επί πέντε χρόνια κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας και όχι
στη δική µας Κυβέρνηση.

Τώρα να έρθω στην ουσία του θέµατος. Ρωτήσατε πότε θα
γίνει ο φορέας. Εγώ, αυτό που γνωρίζω είναι η δέσµευση του
Πρωθυπουργού ότι θα γίνει ο φορέας και πρέπει να σας πω ότι
η εκτίµησή µου είναι ότι θα γίνει πάρα πολύ σύντοµα. Προφα-
νώς, όµως, θα πρέπει να υπάρχει ο σχετικός ενδοκυβερνητικός
συντονισµός και ο προγραµµατισµός του κοινοβουλευτικού
έργου της Κυβέρνησης, γιατί γνωρίζετε πολύ καλά ότι υπάρχουν
προτεραιότητες. Το νοµοσχέδιο, όµως, πολύ σύντοµα θα έρθει
για συζήτηση στη Βουλή των Ελλήνων.

Τώρα, δεν θέλω καθόλου να σχολιάσω αυτά που µου είπατε
για το τι πρέπει να κάνει ο φορέας. Θέλω, όµως, να σας δηλώσω
το εξής και είναι κάτι το οποίο γνωρίζει όλη η πετρελαϊκή βιοµη-
χανία παγκοσµίως.

Κύριε, συνάδελφε, πρέπει να ξέρετε ότι η πετρελαϊκή βιοµη-
χανία είναι η πιο σκληρή, η πιο άτεγκτη και αυτή που απαιτεί από-
λυτους κανόνες διαφάνειας, διότι διακυβεύονται εκατοντάδες
εκατοµµύρια επενδύσεων και κανείς δεν είναι διατεθειµένος -
µιλώ για τους «παίχτες» της πετρελαϊκής αγοράς- να ανεχτεί από
οποιαδήποτε κυβέρνηση, από την Αφρική µέχρι την Αλάσκα «παι-
χνίδια».

Σας λέω, λοιπόν, ότι ο φορέας ο ελληνικός, αµέσως µόλις δη-
µιουργηθεί, θα κάνει αυτό που κάνουν όλοι οι σοβαροί φορείς
έρευνας πετρελαίου των αναπτυγµένων χωρών. ∆ηλαδή, µε δια-
φάνεια, µε σεβασµό στο κοινοτικό δίκαιο και µε πλήρη πρόνοια
για υπακοή στους αυστηρότερους περιβαλλοντικούς κανόνες θα
προκηρύξει δηµόσια και µε διαφάνεια διαγωνισµούς, προκειµέ-
νου να γίνουν έρευνες στη χώρα µας και στο βαθµό που οι έρευ-
νες αποδειχθούν θετικές, στη συνέχεια να προχωρήσουµε στην
αξιοποίηση και εκµετάλλευση των κοιτασµάτων είτε πετρελαίου
είτε φυσικού αερίου.

Εγώ πρέπει να σας πω ότι µε πάρα πολύ σεβασµό και προσοχή
δεν τοποθετούµαι στο που και πόσο πρέπει να προχωρήσουν οι
έρευνες, διότι σας βεβαιώνω απολύτως είναι ένα θέµα εξαιρε-
τικά σύνθετο και πολύπλοκο. Οι ενδείξεις πολλές φορές, δεν γί-
νονται αποδείξεις. Μιλώ πια για την παγκόσµια εµπειρία. Στην
πατρίδα µας, όµως, φαίνεται ότι υπάρχει αµεσότατη ανάγκη να
προχωρήσουµε ταχύτατα, ιδιαίτερα στην περιοχή του Ιονίου και
της δυτικής Ελλάδος, στον εµπλουτισµό των ερευνητικών δεδο-
µένων που έχουµε, διότι τα στοιχεία που υπάρχουν στα αρχεία
του Υπουργείου είναι αρκετά αισιόδοξα ότι µπορούµε να έχουµε
πολύ θετικά αποτελέσµατα.

Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Μένουµε µε την αισιο-
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δοξία και τις άµεσες αυτές κινήσεις, οι οποίες ελπίζουµε να δώ-
σουν πολύ θετικά αποτελέσµατα.

Επόµενη είναι η πρώτη µε αριθµό 212/22.11.2010 επίκαιρη
ερώτηση πρώτου κύκλου του Βουλευτή του Πανελλήνιου Σοσια-
λιστικού Κινήµατος κ. Νικολάου Τσώνη προς τον Υπουργό Αγρο-
τικής Ανάπτυξης και Τροφίµων, σχετικά µε το πρόγραµµα
απονιτροποίησης του Σπερχειού κ.λπ..

Το λόγο έχει ο ερωτών Βουλευτής κ. Νικόλαος Τσώνης επί δί-
λεπτον για να διατυπώσει την ερώτησή του.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΩΝΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Αγαπητοί συνάδελφοι, οποιαδήποτε ερώτηση για το Μαλιακό

είναι πάντα επίκαιρη, γιατί δυστυχώς το πρόβληµα είναι διαχρο-
νικό. Όλοι γίνατε µάρτυρες στην καταστροφή που υπέστη ο Μα-
λιακός µε το µαζικό θάνατο των ψαριών προ διετίας. Αυτό δεν
έµεινε µόνο εκεί. Όπως ξέρετε, µια τέτοια καταστροφή έχει και
τις οικονοµικές της συνέπειες, τις οποίες υπέστη ο τόπος µας. Οι
ψαράδες σταµάτησαν να ψαρεύουν, οι ιχθυοπώλες να πωλούν,
τα µαγαζιά γύρω από τον Μαλιακό δεν δουλεύουν, µε µεγάλες
οικονοµικές ζηµιές. ∆υστυχώς, οι ενέργειές µας ήταν τέτοιες που
περιόρισαν και την καλοκαιρινή δραστηριότητα, µε νέκρωση
πραγµατική της κίνησης γύρω από τον Μαλιακό.

Οι ενέργειές µας περιορίστηκαν τότε στο να συλλέξουµε
νεκρά ψάρια και νερό, αγαπητή Υφυπουργέ, και να τα στείλουµε
στα εργαστήρια. Οι απαντήσεις ήταν ότι ο θάνατος των ψαριών
οφείλεται σε ένα µικροφίκο, στη chattonella, η οποία αναπτύ-
χθηκε στο βυθό του Μαλιακού και η οποία αναπτύσσεται όταν
υπάρχει εκεί ευτροφικό περιβάλλον. Αυτό πάλι µε τη σειρά του
δηµιουργείται όταν υπάρχουν υψηλές συγκεντρώσεις αλάτων,
αζώτου και φωσφόρου, συστατικά των λιπασµάτων τα οποία
υπάρχουν στην περιοχή της λεκάνης του Σπερχειού, η οποία εκ-
χύνεται στον Μαλιακό.

Περιµέναµε κάποιες ενέργειες, οι οποίες δυστυχώς δεν έχουν
έρθει, όπως και την ένταξή µας, αγαπητή Υφυπουργέ, στο πρό-
γραµµα της απονιτροποίησης. Πριν από µερικές µέρες ακού-
σαµε τον άλλο Υφυπουργό, τον κ. Κουτσούκο, να αναφέρει τις
επτά περιοχές οι οποίες έχουν ενταχθεί στην απονιτροποίηση.
Θα έλεγα ότι στεναχωρηθήκαµε που ο Μαλιακός δεν περιλαµ-
βάνεται σε αυτές τις περιοχές.

Θα ήθελα να σας τονίσω σε αυτό το σηµείο ότι ο Μαλιακός
δεν είναι µόνο πρόβληµα της Φθιώτιδος, είναι ιχθυογενετικός
σταθµός, άρα είναι πρόβληµα όλης της Ελλάδος, όλου του Αι-
γαίου.

Θα ήθελα, λοιπόν, να σας ρωτήσω αν θα περιληφθεί, αγαπητή
Υφυπουργέ, στο πρόγραµµα της απονιτροποίησης η κοιλάδα του
Σπερχειού.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Η Υφυπουργός Αγροτι-

κής Ανάπτυξης και Τροφίµων κ. Μιλένα Αποστολάκη έχει το
λόγο.

ΜΙΛΕΝΑ ΑΠΟΣΤΟΛΑΚΗ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης
και Τροφίµων): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Κύριε συνάδελφε, το Πρόγραµµα Αγροτικής Ανάπτυξης «ΑΛΕ-
ΞΑΝ∆ΡΟΣ ΜΠΑΛΤΑΤΖΗΣ» για την προγραµµατική περίοδο 2007-
2013 έχει πολύ συγκεκριµένες προτεραιότητες. Θα έλεγα ότι
ψηλότερα σε αυτήν την ιεραρχία των προτεραιοτήτων βρίσκεται
η προστασία του περιβάλλοντος και των υδάτινων πόρων, η προ-
στασία της βιοποικιλότητας και του αγροτικού τοπίου.

Στο πλαίσιο, λοιπόν, της επικείµενης αναθεώρησης του προ-
γράµµατος αυτού από την Επιτροπή Παρακολούθησης, στην τέ-
ταρτη συγκεκριµένα αναθεώρηση που έγινε τον Ιούνιο του 2010,
η Επιτροπή Αναθεώρησης αποφάσισε την ενίσχυση του προ-
γράµµατος µε κονδύλια ύψους 290.000.000 ευρώ για γεωργο-
περιβαλλοντικές δράσεις, ακριβώς για την ενίσχυση και την
υποστήριξη αυτών των προτεραιοτήτων. Οι νέες προκηρύξεις
αφορούν προγράµµατα βιολογικής γεωργίας και κτηνοτροφίας,
έργα και µέτρα για την προστασία της βιοποικιλότητας των ευ-
αίσθητων περιοχών, έργα για την προστασία των ευαίσθητων στα
νιτρικά περιοχών και για την προστασία των υγροτοπικών συ-
στηµάτων.

Όπως προβλέπεται από το Πρόγραµµα Αγροτικής Ανάπτυξης
«ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΜΠΑΛΤΑΤΖΗΣ», τα προγράµµατα της απονιτρο-

ποίησης θα εφαρµοστούν σε επτά περιοχές. ∆εν τις επαναλαµ-
βάνω για την οικονοµία του χρόνου. Τις γνωρίζετε. Από τις επτά
αυτές περιοχές, οι τέσσερις πρώτες προσδιορίστηκαν το 1999
και οι τρεις υπόλοιπες το 2001, σύµφωνα µε τα κριτήρια που
έθετε η οδηγία 676 της Ευρωπαϊκής Επιτροπής, που ψηφίστηκε
το 1991. Ο ορισµός των περιοχών αυτών και η εφαρµογή της
οδηγίας αυτής έγινε από το αρµόδιο Υπουργείο, το οποίο δεν
ήταν το Υπουργείο Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων αλλά το
Υπουργείο Περιβάλλοντος Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής.

Πράγµατι, η κοιλάδα του Σπερχειού δεν περιλαµβάνεται σε
αυτές τις επτά περιοχές. Και σας περιέγραψα πώς αυτές οι πε-
ριοχές προέκυψαν και µε βάση τα κριτήρια συγκεκριµένου κοι-
νοτικού πλαισίου. Ωστόσο, προκειµένου σε αυτές οι περιοχές,
τις περιοχές που δεν εντάσσονται σε αυτή την οµάδα και συγκε-
κριµένα την κοιλάδα του Σπερχειού, που είναι περιοχή natura, να
υπάρξουν δράσεις και µέτρα υποστηρικτικά, αποφασίστηκε και
προχωράµε στη δράση της προστασίας των υγροτοπικών συ-
στηµάτων, που έχει παρόµοιες δεσµεύσεις στο πλαίσιο της πολ-
λαπλής συµµόρφωσης, µε µια δέσµευση λιγότερη από ό,τι τα
προγράµµατα απονιτροποίησης, που είναι ο περιορισµός των λι-
παντικών µονάδων. Πρόκειται για προκήρυξη που αναµένεται
εντός του πρώτου τριµήνου του 2011 ύψους 15.000.000 ευρώ, µε
την οποία θα καλυφθούν οι περιοχές αυτές.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ο κ. Τσώνης έχει το

λόγο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΩΝΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Ο κ. Κουτσούκος είχε πει ότι προφανώς πρέπει να έχει προτε-

ραιότητα το πρόγραµµα απονιτροποίησης και ανέφερε πράγµατι
το παράδειγµα του Σπερχειού και του Μαλιακού. Με αυτά που
ακούσαµε και από εσάς, κυρία Υφυπουργέ, πάλι αναρωτιόµαστε
γιατί δεν είναι µέσα. Όλα αυτά που είπατε, ο Μαλιακός τα έχει.

Αυτό που εγώ θα ήθελα είναι να ξαναδείτε το θέµα, γιατί αν
δεν ενταχθούµε, φοβάµαι πολύ. Οι επιστήµονες αναφέρουν ότι
αυτά τα φαινόµενα επαναλαµβάνονται κατά χρονικές περιόδους.
∆εν ξέρω, τι θα έχουµε όλοι εµείς οι πολιτικοί να πούµε, εάν ένα
τέτοιο νέο φαινόµενο ξαναπασχολήσει την περιοχή µας.

Γι’ αυτό ξαναρωτώ και θα ήθελα να µάθω, αν µπορεί να αλλά-
ξει αυτό το πρόγραµµα των επτά περιοχών. Εφόσον έχουµε ένα
φαινόµενο το οποίο συνέβη µετά το 2001, όπως είπατε, που είχε
γίνει αυτός ο προγραµµατισµός και το φαινόµενο αυτό αναγνω-
ρίζετε όλοι ότι είναι σηµαντικό και καταστροφικό, γιατί νέες πε-
ριοχές να µην ενταχθούν;

Για το άλλο πρόγραµµα που αναφέρετε, δεν έχουµε ενηµέ-
ρωση, κυρία Υφυπουργέ. Είπατε µεν ότι θα έχει κάποιους πε-
ριορισµούς. Για την απονιτροποίηση είπατε;

ΜΙΛΕΝΑ ΑΠΟΣΤΟΛΑΚΗ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης
και Τροφίµων): Ναι.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΩΝΗΣ: ∆ηλαδή θα είναι πρόγραµµα και αυτό
που θα επιβάλει την απονιτροποίηση;

ΜΙΛΕΝΑ ΑΠΟΣΤΟΛΑΚΗ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης
και Τροφίµων): Ναι.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΩΝΗΣ: Ναι, αλλά εδώ µπαίνει το πότε θα αρχί-
σει, ποια έκταση, ποιες περιοχές θα µπουν. Είπατε για το ποσό
των 15.000.000 ευρώ. Αυτό πώς θα µοιραστεί; Θα συµφέρει τους
παραγωγούς να ενταχθούν σε αυτό το πρόγραµµα;

Θεωρώ, λοιπόν, ότι εφόσον αναγνωρίζετε ότι πράγµατι αυτή
είναι η αιτία της καταστροφικής πραγµατικότητας στον Μαλιακό,
να ξαναδούµε την ένταξή του στην απονιτροποίηση.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Η Υφυπουργός Αγροτι-

κής Ανάπτυξης και Τροφίµων κ. Μιλένα Αποστολάκη έχει το λόγο
για τρία λεπτά για να δευτερολογήσει.

ΜΙΛΕΝΑ ΑΠΟΣΤΟΛΑΚΗ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης
και Τροφίµων): Ο ορισµός των περιοχών έγινε, όπως σας είπα,
το 1999 και το 2001 µε βάση κριτήρια τα οποία έθετε η οδηγία
676/1991, µεταξύ των οποίων είναι και αυτό της συγκέντρωσης
νιτρικών στα υπόγεια νερά πάνω από 50 mg ανά λίτρο.

Το πρόγραµµα της προστασίας των υγροτοπικών συστηµάτων
είναι ένα πρόγραµµα αντίστοιχο µε αυτό της απονιτροποίησης,
µε δεσµεύσεις για τους δικαιούχους που αναλαµβάνουν να

ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ Λ’ - 29 ΝΟΕΜΒΡΙΟΥ 2010 1755



εφαρµόσουν για µια πενταετία. Και οι δεσµεύσεις αυτές είναι:
αγρανάπαυση στο 25% της αρδευόµενης έκτασης ή συνδυασµό
αµειψισποράς µε ξηρική καλλιέργεια στο 20% της αρδευόµενης
έκτασης και ακαλλιέργητο περιθώριο στο 5% της αρδευόµενης
έκτασης.

Η δράση της απονιτροποίησης περιλαµβάνει µια ακόµα δέ-
σµευση, που δεν ισχύει για τη δράση της προστασίας των υγρο-
τοπικών συστηµάτων. Και αυτή είναι του περιορισµού της
µείωσης των λιπαντικών µονάδων κατά 30% σε σχέση µε τα προ-
γράµµατα δράσης.

Το ύψος της ενίσχυσης εξαρτάται από την καλλιέργεια και τη
µεθοδολογία που ακολουθεί ο δικαιούχος και κυµαίνεται από 206
έως 600 ευρώ ανά εκτάριο.

Επαναλαµβάνω ότι τα προγράµµατα αυτά θα προκηρυχθούν
εντός του πρώτου τριµήνου του 2011, θα είναι συνολικών κον-
δυλίων 15 εκατοµµυρίων ευρώ και θα αφορούν περιοχές
«NATURA» που εξαιτίας της ιδιαίτερης προστασίας εντάσσονται
σε αυτά τα προγράµµατα, όπως είναι οι λίµνες δυτικής Μακεδο-
νίας, οι λίµνες και η λιµνοθάλασσα Θράκης, η λίµνη Παµβώτιδα,
το ∆έλτα του Έβρου, το νότιο τµήµα του Αµβρακικού κόλπου, τα
υγροτοπικά συστήµατα στο ∆έλτα του Αχελώου, η λιµνοθά-
λασσα του Μεσολογγίου-Αιτωλικού, περιοχές στις εκβολές του
Ευήνου, η λίµνη Οζερός, οι λίµνες Τριχωνίδα και Λυσιµαχία και η
λεκάνη του ποταµού Αγγίτη.

Κύριε συνάδελφε, νοµίζω ότι αυτό το οποίο θα πρέπει να µε-
ταφέρετε στους παραγωγούς της περιοχής σας είναι ότι, στο
πλαίσιο των δυνατοτήτων που το υφιστάµενο πλαίσιο χαράσσει
σε ό,τι αφορά την προστασία των φυσικών πόρων, µέσα από το
Πρόγραµµα Αγροτικής Ανάπτυξης «ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΜΠΑΛΤΑ-
ΤΖΗΣ» εξασφαλίζονται κονδύλια ύψους 15 εκατοµµυρίων ευρώ,
ώστε αυτή η περιοχή υψηλής προστασίας, ως εντασσόµενη στο
δίκτυο «NATURA», να µπορέσει µέσα από αυτά τα µέτρα και τις
δράσεις να έχει µία αντίστοιχη οικολογική και περιβαλλοντική
προστασία, αλλά ταυτόχρονα και οι καλλιεργητές παραγωγοί,
εξαιτίας των δεσµεύσεων των οποίων αναλαµβάνουν, να έχουν
αντίστοιχα µία ανάλογη και ικανοποιητική ενίσχυση του εισοδή-
µατός τους.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κυρίες και κύριοι συνά-

δελφοι, θα περάσουµε τώρα στην πρώτη υπ’ αριθµόν 209/22-11-
2010 επίκαιρη ερώτηση δεύτερου κύκλου της Βουλευτού του
Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Σοφίας Γιαννακά προς
τον Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων, σχετικά µε το
νέο µοντέλο ανάπτυξης της ελληνικής γεωργίας κ.λπ..

Στην επίκαιρη ερώτηση θα απαντήσει επίσης η Υφυπουργός
Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων κ. Μιλένα Αποστολάκη.

Το λόγο έχει τώρα η κ. Σοφία Γιαννακά επί δίλεπτο, προκειµέ-
νου να αναπτύξει την ερώτησή της.

ΣΟΦΙΑ ΓΙΑΝΝΑΚΑ: Κυρία Υπουργέ, πολλές αγροτικές περι-
φέρειες, αλλά και αγροτικοί νοµοί της χώρας, όπως είναι ο
Νοµός Αιτωλοακαρνανίας, εξακολουθούν και πλήττονται από τε-
ράστια οικονοµικά προβλήµατα, που µέρα µε τη µέρα συσσω-
ρεύονται και µεγαλώνουν. Είναι προβλήµατα που λειτουργούν
ανασταλτικά στην ενίσχυση του αγροτικού εισοδήµατος, αλλά
λειτουργούν ανασταλτικά και στην παραγωγική ανάπτυξη της
αγροτικής οικονοµίας, στο πλαίσιο βέβαια, της γενικότερης διάρ-
θρωσης της αγοράς και της ανάπτυξης της εθνικής οικονοµίας.

Πρέπει να πω ότι η Κυβέρνηση έχει ξεκινήσει από το 2009 µία
προσπάθεια, για να µπει η ελληνική γεωργία σε µία νέα εποχή
ανταγωνιστικότητας, ποιότητας και προστιθέµενης αξίας για τα
προϊόντα της χώρας µας. Σε αυτές τις προσπάθειες που έχει
κάνει η Κυβέρνηση, θα µπορούσα να απαριθµήσω την ένταξη
των αγροτών στη διαχείριση των ανανεώσιµων πηγών ενέργειας,
τη σύσταση του Μητρώου Αγροτών, την αναδιοργάνωση του
ΕΛΓΑ, τη δηµιουργία Μητρώου Εµπόρων, τις προτάσεις που κα-
τέθεσε το Υπουργείο σας για την ανασυγκρότηση των συνεται-
ρισµών κ.λπ..

Παρ’ όλα αυτά, ακόµα και σήµερα η ελληνική γεωργία δείχνει
να µην έχει κατεύθυνση. Αυτό, λοιπόν, που θέλω να σας ρωτήσω
είναι: Ποιες είναι οι προτεραιότητες του Υπουργείου σας; Ποιος
είναι ο προγραµµατισµός σας και οι πρωτοβουλίες που θα ανα-

λάβετε, ποιες είναι οι στρατηγικές σας και οι πολιτικοί άξονες
που θα εφαρµόσει η νέα ηγεσία του Υπουργείου, όχι µόνο για το
Νοµό Αιτωλοακαρνανίας, αλλά και για όλη την ελληνική περιφέ-
ρεια, ώστε πραγµατικά να θεµελιώσει και να διασφαλίσει ένα
πράσινο και βιώσιµο µοντέλο ανάπτυξης της ελληνικής γεωρ-
γίας;

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Η Υφυπουργός Αγροτι-

κής Ανάπτυξης και Τροφίµων κ. Μιλένα Αποστολάκη, έχει το
λόγο.

ΜΙΛΕΝΑ ΑΠΟΣΤΟΛΑΚΗ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης
και Τροφίµων): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Πράγµατι, κυρία συνάδελφε, ο γεωργικός τοµέας και συνολικά
η αγροτική παραγωγή είναι θύµατα µιας οριζόντιας κρίσης, µιας
κρίσης που ασφαλώς επιτείνεται στο πλαίσιο και στο περιβάλλον
της διεθνούς οικονοµικής συγκυρίας, αλλά και που ασφαλώς
οφείλεται σε χρόνια διαρθρωτικά προβλήµατα της ελληνικής γε-
ωργικής παραγωγής, του σχεδιασµού και της λειτουργίας της.
Για το λόγο αυτό, πράγµατι, όπως είχατε την καλοσύνη να ανα-
γνωρίσετε, από τον Οκτώβριο 2009 υπάρχει µία προσπάθεια ανα-
συγκρότησης του χώρου, µία προσπάθεια συγκρότησης
πολιτικής στοχεύσεων, µετρήσιµων αποτελεσµάτων, που έρχε-
ται να απαντήσει σε θεσµικά προβλήµατα δεκαετιών µε συγκε-
κριµένες παρεµβάσεις στην ίδια την παραγωγή.

Αναφέρατε τον ΕΛΓΑ και το Μητρώο Αγροτών. Σπεύδω να
προσθέσω ότι το σχέδιο νόµου για το Μητρώο των Εµπόρων
είναι ήδη σε διαβούλευση και φιλοδοξούµε σύντοµα να ψηφιστεί
και να καταστεί νόµος του κράτους. Θέλω, επίσης, να αναφέρω
τις πολιτικές ενίσχυσης του εισοδήµατος των αγροτών, µέσα από
την αυξηµένη επιστροφή του ΦΠΑ και του Ειδικού Φόρου Πε-
τρελαίου.

Βάζοντας µία τελεία σε αυτές τις θεσµικές παρεµβάσεις που
ολοκληρώνονται µε το σχέδιο νόµου για τη λειτουργία των συ-
νεταιριστικών οργανώσεων και την ενίσχυση των οµάδων παρα-
γωγών, προκειµένου οι παραγωγοί µας να καταστούν
ισχυρότεροι και µε διαπραγµατευτική ισχύ, µία τάση που βλέ-
πουµε να είναι οριζόντια σε όλες τις πολιτικές της Ευρωπαϊκής
Ένωσης και που αποτελεί, άλλωστε, και προαπαιτούµενο, για να
µπορέσουν αυτοί οι παραγωγοί να ενταχθούν σε µέτρα και δρά-
σεις του Προγράµµατος «ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΜΠΑΛΤΑΤΖΗΣ» και να
χρηµατοδοτηθούν γι’ αυτές τις δράσεις, θέλω εδώ να αναφερθώ
σε δύο πολύ σηµαντικές, κατά την άποψή µου, προτεραιότητες
και πολιτικές. Θέλω να αναφερθώ στην ολοκλήρωση του ΟΣ∆Ε,
γεγονός που επέτρεψε την, για πρώτη φορά, έγκαιρη και έγκυρη
καταβολή των ευρωπαϊκών ενισχύσεων στους παραγωγούς µας,
στις 27 Οκτωβρίου της πρώτης δόσης και αναµένεται η εξό-
φλησή τους πριν από τα Χριστούγεννα, το ίδιο και για την εξι-
σωτική.

Θα αναφερθώ, επίσης, και στο Πρόγραµµα «ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ
ΜΠΑΛΤΑΤΖΗΣ», στους καινούργιους ρυθµούς σε ό,τι αφορά την
απορροφητικότητά του εδώ και ένα χρόνο και στα 2 δισεκατοµ-
µύρια για την ανάπτυξη της υπαίθρου, που θα είναι σε προκη-
ρυγµένες δράσεις µέχρι το τέλος του 2011.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Υπουργού)

Ένα λεπτό δώστε µου, κύριε Πρόεδρε.
Πολύ συγκεκριµένα, θέλω να πω ότι θα έχουµε 650 εκατοµµύ-

ρια ευρώ για ιδιωτικές επενδύσεις, 780 εκατοµµύρια ευρώ για
δηµόσια έργα, 330 εκατοµµύρια ευρώ, που πληρώνονται κάθε
χρόνο, για γεωργοπεριβαλλοντικές δράσεις και εξισωτική απο-
ζηµίωση. Μέχρι το τέλος του 2011 θα έχουν προκηρυχθεί 1,3 δι-
σεκατοµµύρια ευρώ για ιδιωτικές επενδύσεις, κυρίως σχέδια
βελτίωσης, µέτρα για καπνά -κάτι που σας ενδιαφέρει ιδιαίτερα
στην Αιτωλοακαρνανία- για µεταποίηση και leader, 330 εκατοµ-
µύρια ευρώ για δηµόσια έργα στην ύπαιθρο και στα δάση και 470
εκατοµµύρια ευρώ για γεωργοπεριβαλλοντικές δράσεις και εξι-
σωτική αποζηµίωση.

Σε αυτά θέλω να προσθέσω το «καλάθι της περιφέρειας» και
το σχεδιασµό µας γύρω από αυτό, µία στοχευµένη δηλαδή πο-
λιτική στα προϊόντα αιχµής της κάθε περιφέρειας, τα οποία θα
υποστηριχθούν µε µέτρα και δράσεις του Προγράµµατος «ΑΛΕ-
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ΞΑΝ∆ΡΟΣ ΜΠΑΛΤΑΤΖΗΣ», που θα υπηρετήσουν την ανταγωνι-
στικότητα αυτών των προϊόντων και τον εξαγωγικό τους προσα-
νατολισµό, µε επίκεντρο την ταυτότητα και ποιότητα αυτών των
προϊόντων, ούτως ώστε να πετύχουµε το µεγάλο στόχο, που δεν
είναι τίποτα άλλο παρά η ανατροπή του σηµερινού αρνητικού γε-
ωργικού ισοζυγίου ως προς τη µείωση των εξαγωγών της χώρας
και την αύξηση της γεωργικής παραγωγής, γιατί πιστεύουµε ότι
στη σηµερινή περίοδο της οξυµένης δηµοσιονοµικής κρίσης η
χώρα, µε δεδοµένες τις πλουτοπαραγωγικές πηγές, έχει πολύ
συγκεκριµένες διεξόδους και µία από αυτές είναι ο πρωτογενής
τοµέας.

Στη δευτερολογία µου θα δώσω µερικές συγκεκριµένες απα-
ντήσεις για τα καπνά, που ξέρω ότι σας απασχολούν ιδιαιτέρως.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Το λόγο έχει η κ. Σοφία
Γιαννακά.

ΣΟΦΙΑ ΓΙΑΝΝΑΚΑ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρία Υπουργέ, το αναγνωρίσατε και εσείς, αλλά δυστυχώς

τα πλήγµατα στο αγροτικό εισόδηµα είχαν έρθει πολύ πριν τη
δηµοσιονοµική κρίση. Και ξέρετε, αναφερόµενη σε προβλήµατα
του Νοµού Αιτωλοακαρνανίας, νιώθω ότι µιλώ για προβλήµατα
που αγγίζουν το σύνολο των αγροτικών νοµών της χώρας µας.

Αναφέροµαι στην κρίση του αγροτικού εισοδήµατος, πριν την
παγκόσµια κρίση, για να το πω πιο αναλυτικά. Όλοι ξέρουµε ότι
η αναθεώρηση της Κοινής Αγροτικής Πολιτικής, σε συνδυασµό
µε τις εξαιρετικά χαµηλές τιµές των αγροτικών προϊόντων, είχαν
σαν αποτέλεσµα βέβαια πολύ πριν την κρίση, να αποδοµηθεί
πλήρως ο πρωτογενής παραγωγικός ιστός πολλών περιοχών της
Ελλάδας και του Νοµού Αιτωλοακαρνανίας ειδικότερα.

Θέλω να σταθούµε σ’ αυτό το θέµα των καπνοπαραγωγικών
περιοχών και του Νοµού Αιτωλοακαρνανίας. Χαίροµαι γι’ αυτό
που µόλις εξαγγείλατε και αν µπορείτε να γίνετε λίγο πιο αναλυ-
τική. Θέλω, επίσης, να µου απαντήσετε τι θα γίνει µε τα δικαιώ-
µατα των καπνοπαραγωγών, ώστε να µπορούν να παίρνουν στο
ακέραιο την επιδότησή τους, τουλάχιστον µέχρι το 2013.

Επιπλέον, ένα άλλο θέµα, το οποίο θα ήθελα να µου το απα-
ντήσετε σήµερα, αφορά το καθεστώς της προστασίας ονοµα-
σίας προέλευσης της ελιάς Καλαµών. Όπως ξέρετε, στο εν λόγω
καθεστώς εντάχθηκε µόνο η παραγωγή του Νοµού Μεσσηνίας
και εξαιρούνται νοµοί που το είχαν ζητήσει, όπως η Αιτωλοα-
καρνανία, η Φωκίδα και η Λακωνία, που παράγουν το 90% της ελ-
ληνικής παραγωγής ελιάς Καλαµών. Θα ήθελα πραγµατικά να
µου πείτε ναι ή όχι. Απαντήστε το µου γραπτώς, αν θέλετε, ώστε
να µην τρέφουµε ελπίδες και στο Νοµό Αιτωλοακαρνανίας ή του-
λάχιστον να στραφούµε σε άλλα αναπτυξιακά εργαλεία.

Θα ήθελα, επίσης, να µου πείτε τι θα γίνει µε την άµεση προ-
κήρυξη αγροτοπεριβαλλοντικών προγραµµάτων και µε τα σχέ-
δια βελτίωσης για το Νοµό Αιτωλοακαρνανίας. Είναι σχέδια που
κρίνονται αναγκαία για όλο τον αγροτικό κόσµο, ειδικά όταν οι
αγρότες εδώ και πολύ καιρό δεν µπορούν να προγραµµατίσουν
τις µακροπρόθεσµες δραστηριότητές τους, γιατί ακριβώς δεν
υπάρχει ένα σαφές χρονοδιάγραµµα υλοποίησης.

Σήµερα –το είπατε και εσείς- η χώρα µας κατακλύζεται από
αγροτικά προϊόντα τρίτων χωρών. Το αγροτικό πρόβληµα γίνε-
ται, λοιπόν, ένα εθνικό πρόβληµα. Βέβαια, δέχοµαι ότι αιτία για
όλη αυτή την αρνητική εξέλιξη είναι το γεγονός ότι αντί να εκµε-
ταλλευτούµε τις ευρωπαϊκές ενισχύσεις δεκαετίες τώρα, για να
αναδιοργανώσουµε τον αγροτικό παραγωγικό ιστό, αναλωθή-
καµε σε µια πελατειακού χαρακτήρα αναδιανοµή στον αγροτικό
τοµέα. Αν αυτό είναι να σταµατήσει, πρέπει ταυτόχρονα να ξέ-
ρουµε προς ποια κατεύθυνση θα πάµε. Κι αυτό είναι που δεν
γνωρίζουν αυτή τη στιγµή οι αγρότες.

Επίσης, µε βάση τις τελευταίες εξελίξεις, θέλω να µου πείτε
µια κουβέντα για το σχέδιο προϋπολογισµού της Ευρωπαϊκής
Ένωσης για την επόµενη χρονιά, που απ’ ό,τι ξέρω είναι στον
αέρα. Μάλιστα, η Ευρωπαϊκή Επιτροπή δήλωσε πως υπό τις πα-
ρούσες δηµοσιονοµικές συνθήκες, δεν µπορούν να εκταµιευ-
θούν τα 23 δισεκατοµµύρια ευρώ που αφορούν τους αγρότες
έντεκα κρατών-µελών, που αναφέρονται στην Κοινή Αγροτική
Πολιτική. Υπάρχει ένα ψήφισµα της Ολοµέλειας της Ευρωβου-
λής, όπως ξέρετε. Βέβαια, την Τετάρτη περιµένουµε την ενηµέ-
ρωσή σας στις αρµόδιες επιτροπές της Βουλής.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Η Υφυπουργός Αγροτι-

κής Ανάπτυξης και Τροφίµων κ. Μιλένα Αποστολάκη έχει το
λόγο.

ΜΙΛΕΝΑ ΑΠΟΣΤΟΛΑΚΗ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης
και Τροφίµων): Όπως ξέρετε, κυρία συνάδελφε, την Τετάρτη
υπάρχει προγραµµατισµένη κοινή συνεδρίαση των Επιτροπών
Παραγωγής και Εµπορίου και Ευρωπαϊκών Υποθέσεων, κατά τη
διάρκεια της οποίας ο Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης και Τρο-
φίµων, ο κ. Σκανδαλίδης, θα ενηµερώσει τις δύο επιτροπές σε
ό,τι αφορά τις εξελίξεις γύρω από τη διαµόρφωση της νέας ΚΑΠ.
Υπάρχει ένα πρώτο σχέδιο, το οποίο δόθηκε στη δηµοσιότητα
στις 17 Νοεµβρίου. Θα το είδατε -είµαι βέβαιη- και θα το διαβά-
σατε µε πολλή προσοχή. Είναι ένα γενικό κείµενο, χωρίς συγκε-
κριµένες δεσµεύσεις µε τη σηµαντικότερη απουσία αυτή της
δηµοσιονοµικής δέσµευσης σε ό,τι αφορά τους πόρους της νέας
ΚΑΠ.

Υπ’ αυτή την έννοια, θα έλεγα ότι το επόµενο χρονικό διά-
στηµα για όλα τα κράτη-µέλη και πάντως για την Ελλάδα, είναι
µια περίοδος σκληρής διαπραγµάτευσης, οριοθέτησης των εθνι-
κών συµφερόντων και στόχων. Κι αυτό έχει ήδη ξεκινήσει µέσα
από µια δηµόσια διαβούλευση, µέσα από µια συζήτηση για τη
χάραξη της εθνικής στρατηγικής εν όψει της νέας ΚΑΠ. Μια
ισχυρή διαπραγµατευτική θέση θα µας επιτρέψει, σ’ αυτή τη νέα
διαπραγµάτευση, να µη βγούµε ζηµιωµένοι και να προστατεύ-
σουµε όσο το δυνατόν αποτελεσµατικότερα το συµφέρον της ελ-
ληνικής γεωργικής παραγωγής και των παραγωγών.

Αναφερόµενη στο ζήτηµα της διαπραγµάτευσης, επιστρέφω
και πάλι, θέλοντας να τονίσω τη µεγάλη σηµασία που αποδί-
δουµε στις µορφές οργάνωσης των παραγωγών, γιατί θεωρούµε
ότι αυτού του είδους η οργάνωση στο σηµερινό πλαίσιο της ανοι-
χτής και ελεύθερης οικονοµίας -µιας οικονοµίας που δεν µπορεί
να λειτουργήσει µέσα σε περιβάλλον προστατευτισµού, σαν κι
αυτό που είχαµε τις προηγούµενες δεκαετίες- είναι ένα πολύ
ισχυρό εργαλείο, προκειµένου να αντιµετωπιστεί το µείζον ση-
µερινό πρόβληµα της χαοτικής διαφοράς των τιµών από το χω-
ράφι στο ράφι, που έχει ως θύµατα, όχι µόνο τους Έλληνες
αγρότες, έχει ως θύµατα όλους µας, υπό την έννοια ότι όλοι µας
είµαστε καταναλωτές και υποχρεούµαστε να πληρώσουµε αυτές
τις αυξηµένες τιµές στο ράφι.

Άρα, µέσα από τα µέτρα ελέγχου και παρακολούθησης της
αγοράς, προτεραιότητα στην πολιτική του Υπουργείου είναι η
κατεύθυνση, όχι µόνο µέσα από θεσµικές πρωτοβουλίες και πα-
ρεµβάσεις -κι από αυτές- αλλά και µέσα από τον ανοιχτό και συ-
νεχή διάλογο, που έχουµε µε τις ενώσεις των παραγωγών, της
οργάνωσής τους, ούτως ώστε να µπορούν ως οµάδες παραγω-
γών και όχι ως µονάδες, να διαπραγµατεύονται µε ισχύ και να
πετυχαίνουν καλύτερους όρους για τα προϊόντα τους.

Θέλω να αναφερθώ στα µέτρα και τις δράσεις υπέρ των
πρώην και των νυν καπνοπαραγωγών, γιατί είναι ένα ζήτηµα που
αντιλαµβάνοµαι πόσο σηµαντικό είναι για το νοµό σας, στον
οποίο αναφέρεται και η επίκαιρη ερώτησή σας.

Τα µέτρα έχουν ήδη ξεκινήσει να ενεργοποιούνται, όπως ξέ-
ρετε και είναι: Η επιστροφή κατ’ αρχάς του 50% της απώλειας
των έµµεσων ενισχύσεων για την τριετία 2010-2012 µε πολύ απλό
τρόπο, χωρίς χρονοβόρες διαδικασίες και γραφειοκρατικούς λα-
βυρίνθους, που είναι ένας πραγµατικός εφιάλτης για τους αγρό-
τες. Η έκδοση της κοινής υπουργικής απόφασης είναι ζήτηµα
ηµερών. Η προκήρυξη ύψους 220 εκατοµµυρίων ευρώ θα είναι
εντός επίσης των προσεχών ηµερών, µε στόχο απολύτως εφικτό
και δέσµευση του Υπουργείου, οι πληρωµές να γίνουν στα µέσα
του 2011, µαζί µε την πληρωµή της ενιαίας ενίσχυσης.

Έχουµε µια νέα προκήρυξη ύψους 135 εκατοµµυρίων ευρώ
για σχέδια βελτίωσης. Έχουν ήδη προκηρυχθεί 52 εκατοµµύρια
ευρώ για ιδιωτικές επενδύσεις του Άξονα 3 και µέσα στο πρώτο
τρίµηνο του 2011 –κι αυτό επίσης είναι µια ασφαλής δέσµευση-
θα προκηρυχθούν δύο γεωργοπεριβαλλοντικές δράσεις. Αυτές
θα είναι για όσους έχουν εγκαταλείψει την καλλιέργεια του κα-
πνού, ύψους 60 εκατοµµυρίων ευρώ και για ολοκληρωµένη δια-
χείριση της καλλιέργειας καπνού επίσης 60 εκατοµµυρίων ευρώ.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
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ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ευχαριστώ, κυρία Υφυ-
πουργέ.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η Εξεταστική Επιτροπή «για τη
διερεύνηση της υπόθεσης «SIEMENS» στο σύνολό της», που έχει
συσταθεί κατά το άρθρο 144 του Κανονισµού της Βουλής και για
την οποία η Ολοµέλεια της Βουλής έχει ορίσει προθεσµία υπο-
βολής του πορίσµατός της µέχρι την 30η Νοεµβρίου 2010, ζητεί
παράταση της λειτουργίας της έως και την 10η ∆εκεµβρίου 2010.

Η Βουλή εγκρίνει;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Η Βουλή ενέκρινε οµο-

φώνως.
Θα συζητηθεί η δεύτερη µε αριθµό 230/23.11.2010 επίκαιρη

ερώτηση πρώτου κύκλου του Βουλευτή της Νέας ∆ηµοκρατίας
κ. Αθανασίου ∆αβάκη προς τον Υπουργό Υγείας και Κοινωνικής
Αλληλεγγύης, σχετικά µε την αντιµετώπιση των κρουσµάτων ελο-
νοσίας σε αλλοδαπούς στην περιοχή της Σκάλας του Νοµού Λα-
κωνίας κ.λπ..

Ο ερωτών Βουλευτής κ. Αθανάσιος ∆αβάκης έχει το λόγο επί
δίλεπτο να διατυπώσει την ερώτησή του.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ∆ΑΒΑΚΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, µετά από τριάντα και
πλέον χρόνια επανεµφανίστηκε σε συγκεκριµένη περιοχή της Λα-
κωνίας -η οποία έχει µία προϊστορία όσον αφορά αυτή την επι-
δηµία- το φαινόµενο της ελονοσίας σε συγκεκριµένα κρούσµατα
αλλοδαπών εργατών, κυρίως Αφγανών και γενικότερα Ασιατών.

Ζητώ από την Κυβέρνηση, από τον παριστάµενο Υπουργό, να
λάβουν άµεσα µέτρα, διότι αυτή η κατάσταση διαιωνίζεται για
αρκετό χρονικό διάστηµα, µε αποτέλεσµα να θεωρείται πιθανό
κρούσµα ο οποιοσδήποτε κάτοικος της περιοχής και µε ευρύ-
τερο αποτέλεσµα την εξάπλωση της συγκεκριµένης επιδηµίας.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο ∆’ Αντι-
πρόεδρος της Βουλής, κ. ΒΥΡΩΝ ΠΟΛΥ∆ΩΡΑΣ)

Ο ∆ήµαρχος της περιοχής του πρώην ∆ήµου Σκάλας και νυν
Καλλικρατικού ∆ήµου Ευρώτα εγείρει φωνή διαµαρτυρίας, από-
γνωσης και αγωνίας, µία φωνή για µία κατάσταση η οποία διέπει
όλους τους δήµους της περιοχής, δεδοµένου ότι το πρόβληµα
είναι σύνθετο σε αυτήν την περιοχή όσον αφορά το πληθυσµιακό
στοιχείο ενδιαφέροντος. ∆ηλαδή, έχουµε Αφγανούς εργάτες
ασιατικής προέλευσης, όπως είπα, αλλά έχουµε και έναν αρκετά
σηµαντικό πληθυσµό Ροµά στην περιοχή, οι οποίοι και αυτοί –
περίπου διακόσια πενήνταν άτοµα- αποτελούν πιθανές εστίες
αυτής της επιδηµικής νόσου.

Θα ήθελα να είχα µία απάντηση σε αυτά τα ερωτήµατα τα
οποία σας προανέφερα.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.

∆αβάκη.
Στην ερώτηση θα απαντήσει εκ µέρους της Κυβέρνησης ο

Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης, κ. Μιχαήλ Τι-
µοσίδης.

Ορίστε, κύριε Τιµοσίδη, έχετε το λόγο.
ΜΙΧΑΗΛ ΤΙΜΟΣΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής

Αλληλεγγύης): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε συνάδελφε, πράγµατι στις 3 Αυγούστου οι συνάδελφοι

µου γιατροί στο Γενικό Νοσοκοµείο Λακωνίας διέγνωσαν ότι κά-
ποιος αλλοδαπός που εισήχθη…

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ∆ΑΒΑΚΗΣ: Εάν επιτρέπετε, του 2009.
ΜΙΧΑΗΛ ΤΙΜΟΣΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής

Αλληλεγγύης): Όχι. Στις 3/8/2010, φέτος, υπήρξε κρούσµα ελο-
νοσίας, το οποίο διέγνωσαν επιτυχώς οι γιατροί του Νοσοκο-
µείου Λακωνίας.

Θέλω να σηµειώσω, κύριε Πρόεδρε και κύριοι συνάδελφοι, ότι
αξίζουν τα συγχαρητήρια στους συναδέλφους. Να υποµνήσω
ακριβώς αυτό το πράγµα, διότι η ελονοσία πράγµατι µας είχε
εγκαταλείψει πολλά χρόνια και θέλω να σας βεβαιώσω και ως
κλινικός παθολόγος ότι µπορεί να χρειαστεί πολύς χρόνος για
να κάνει κάποιος τη διάγνωση. Να αναζητεί, δηλαδή, άλλες πα-
θήσεις και να µη σκεφθεί ότι µπορεί να είναι ελονοσία, αυτή που
µας είχε ταλαιπωρήσει τόσα χρόνια. Άρα, είναι ένα θετικό ση-
µείο, το οποίο θέλω να το εξάρω και θέλω να εξάρω ακριβώς
αυτήν τη σωστή διάγνωση.

Από εκεί και πέρα, όµως, υπάρχει και ένα σοβαρό πρόβληµα,
το οποίο θέτετε και θέλω να σας ευχαριστήσω, γιατί δίνετε την
ευκαιρία να αναφέρουµε κάποια πράγµατα, γιατί αφορά ένα ζή-
τηµα, τη δηµόσια υγεία. Ξεφεύγει, δηλαδή, από το µεµονωµένο
περιστατικό ενός, ο οποίος έχει νοσήσει. Παρόµοια περιστατικά
συνέβησαν και το 2009. Φέτος αναφέρεται ότι είναι ένα το κρού-
σµα, ένας άνθρωπος που έχει νοσήσει. Πέρυσι όµως ήταν οκτώ
τα περιστατικά. Πέρυσι είχε γίνει µάλιστα, ανάλογη ερώτηση και
από τον συνάδελφό σας στη Λακωνία, τον κ. Γρηγοράκο, για το
ίδιο θέµα και ρωτούσε την κυβέρνηση -και απευθυνόταν προς
πάσα κατεύθυνση, σε όσους έχουν την ευθύνη- για το τι µπορεί
να γίνει στη συγκεκριµένη περιοχή.

Πρέπει να αναφερθούµε και να πούµε ότι αφορά πράγµατι µία
περιοχή του ∆ήµου Σκάλας, του σηµερινού Καλλικρατικού ∆ήµου
Ευρώτα και συγκεκριµένα µία περιοχή Αφανιά –από εκεί είναι ο
τωρινός νοσήσας- η οποία όµως είναι κοντά στον Βασιλοπόταµο.
Είναι, όµως, µία περιοχή µε ελώδη εµφάνιση, κάτι που ευνοεί την
ανάπτυξη και την παρουσία κουνουπιών. Σε αυτές τις περιπτώ-
σεις και όποτε έγινε αναφορά, πήγε το ΚΕΛΠΝΟ, που είναι το
αρµόδιο όργανο του Υπουργείου Υγείας, επισκέφθηκε την πε-
ριοχή, έδωσε οδηγίες και έκανε συστάσεις.

Πρέπει να οµολογήσω, κύριε συνάδελφε, ότι ο ∆ήµαρχος του
∆ήµου Σκάλας συνεργάστηκε µε τις αρχές και βοήθησε πάρα
πολύ σε αυτήν την προσπάθεια που έγινε. Ξέρετε, σε αυτές τις
περιπτώσεις υπάρχουν γενικά µέτρα, τα οποία έχουν να κάνουν
µε την ενηµέρωση του πληθυσµού, µε οδηγίες που έχουν να κά-
νουν για την ατοµική, αλλά και τη συνολική προστασία. Είναι συ-
γκεκριµένα τα µέτρα: εντοµοαπωθητικά, πρέπει να φορούµε
µακριά ρούχα, να υπάρχουν κουνουπιέρες που πρέπει να έχουµε
στα σπίτια, ώστε να αποφύγουµε την πιθανότητα τσιµπήµατος
από τα κουνούπια.

Το µεγάλο πρόβληµα, βέβαια, είναι το εξής: Ότι αυτό προφα-
νώς µεταφέρθηκε από Αφγανούς εργάτες, αλλά θέλω να σας πω
ότι αυτός που αρρώστησε δεν είχε έλθει σε επαφή ούτε είχε πάει
στο εξωτερικό, άρα αυτό µεταδόθηκε από τα τσιµπήµατα των
κουνουπιών, τα οποία τσίµπησαν αυτούς που ήταν φορείς της
ελονοσίας και καταλαβαίνετε ποιος είναι ο µεγάλος κίνδυνος δια-
σποράς.

Σε αυτές τις περιπτώσεις, το αρµόδιο όργανο που πρέπει να
επιληφθεί είναι η Νοµαρχιακή Αυτοδιοίκηση, η οποία έχει την ευ-
θύνη και πρέπει να πάρει πρωτοβουλίες. Προς αυτήν την κατεύ-
θυνση, παρ’ ότι έγιναν συστάσεις, έχω εδώ αναφορά από την
Υπηρεσία ∆ηµόσιας Υγείας ότι δεν υπήρξε απάντηση από την
πλευρά της Νοµαρχιακής Αυτοδιοίκησης και δεν έγιναν οι απα-
ραίτητες ενέργειες. Θα αναφερθώ στη δευτερολογία µου, για να
µη φάω το χρόνο µου. Θα σας ακούσω και θα σας πω τι κάναµε
εµείς και τι έχουµε κάνει και τώρα µε το νέο κρούσµα.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Κύριε Υπουργέ, είναι

µεταδοτική η νόσος από φορέα σε φορέα;
ΜΙΧΑΗΛ ΤΙΜΟΣΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής

Αλληλεγγύης): Είναι µεταδοτική µέσω της ύπαρξης των κουνου-
πιών. Αν δεν σε τσιµπήσει κάποιο κουνούπι, δεν κινδυνεύεις.
Αλλά, όπως καταλαβαίνετε κι εσείς, επειδή τα κουνούπια είναι
σµήνη στην περιοχή, οι πιθανότητες αυξάνονται, αν δεν πάρεις
συγκεκριµένα µέτρα.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Σωστά. Σας ρωτάω,
γιατί είστε εγκρατής κλινικός γιατρός.

∆εύτερον, θέλω να σας ρωτήσω, η κινίνη παραµένει το βα-
σικό φάρµακο;

ΜΙΧΑΗΛ ΤΙΜΟΣΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής
Αλληλεγγύης): Είναι παράγωγα της κινίνης ακριβώς σε εκείνη τη
βάση, αλλά έχουν βγει καλύτερα, χωρίς να έχουν τις παρενέρ-
γειες.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Σας ευχαριστώ.
ΜΙΧΑΗΛ ΤΙΜΟΣΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής

Αλληλεγγύης): Ο κ. ∆αβάκης, Βουλευτής Λακωνίας, της Νέας
∆ηµοκρατίας και ερωτών Βουλευτής, έχει το λόγο να απαντήσει
στον Υπουργό.

Ορίστε, κύριε ∆αβάκη, έχετε το λόγο.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ∆ΑΒΑΚΗΣ: Μετά την ευαισθησία που επιδεικνύει
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και το Προεδρείο, παρ’ ότι έχετε άµεση αναφορά στην περιοχή
των Αθηνών, αλλά µε ευρύτερες ρίζες σε περιοχές, βέβαια, που
δεν διακρίνονταν για προβλήµατα ελονοσίας, ήθελα να πω το
εξής, κύριε Υπουργέ: Έχω µία σειρά εγγράφων τα οποία απο-
δεικνύουν το γραφειοκρατικό τρόπο, µε τον οποίο αντιµετωπίζει
η σηµερινή πολιτεία ένα πρόβληµα που σε άλλες συνθήκες ή σε
άλλες χώρες θα ήταν άµεσα και δραστικά αντιµετωπίσιµο. Έτσι
θέλω να πιστεύω. Μπορεί να κάνω και λάθος.

Έχω το κραυγαλέο και αγωνιώδες έγγραφο του δηµάρχου της
περιοχής, που αναφέρεται και στον Πρωθυπουργό- αποστέλλε-
ται στον Πρωθυπουργό και στον Υπουργό Υγείας- το οποίο πραγ-
µατικά βγάζει µία κραυγή αγωνίας για όλα τα προβλήµατα τα
οποία επαπειλούν την περιοχή του.

Λέει σ’ ένα σηµείο ο δήµαρχος, ότι οι διαδικασίες ανάθεσης
µελέτης για την καταπολέµηση των κουνουπιών εκ µέρους του
δεν µπορούν να προχωρήσουν, γιατί µε προεδρικό διάταγµα δεν
έχει χαρακτηριστεί ως περιοχή σε κατάσταση έκτακτης ανάγκης.

Μήπως θα µπορούσατε εσείς να δώσετε τη δυνατότητα να εκ-
δοθούν τα ανάλογα προεδρικά διατάγµατα, εφόσον έχουµε και
εκθέσεις του ΚΕΛΠΝΟ, αλλά και άλλων µονάδων υγείας, του Νο-
µαρχιακού Νοσοκοµείου Σπάρτης κ.λπ., ούτως ώστε να υπάρξει
η άµεση καταπολέµηση αυτού του προβλήµατος και αυτής της
επιδηµίας, όπως πολύ σωστά αναφέρατε. Από την άλλη πλευρά,
υπάρχουν έγγραφα, τα οποία δείχνουν ότι δεν έχουν γίνει άµε-
σες ενέργειες ευρύτερα.

Αναφερθήκατε στη Νοµαρχιακή Αυτοδιοίκηση. Σε λίγες µέρες
η Νοµαρχιακή Αυτοδιοίκηση πλέον παύει να υπάρχει. Πού θα
ανατεθεί αυτή η υπόθεση; Φοβάµαι µήπως σε αυτό το µεταβα-
τικό διάστηµα εν όψει «ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗ» και περιφέρειας έχουµε
και καµµία επιδηµία ελονοσίας, συν των άλλων πολιτικών επιδη-
µιών, οι οποίες ενέσκηψαν εξαιτίας της διοικητικής µεταρρύθµι-
σης.

Θα ήθελα –και πιστεύω ότι παραβιάζω, όπως έχω ξαναπεί,
ανοικτές θύρες, γιατί γνωρίζω και την ευαισθησία σας- να υπάρ-
ξει µία δραστική αντιµετώπιση από την πλευρά της πολιτείας, της
Κυβερνήσεως, του Υπουργείου σας όσον αφορά την περιοχή της
Σκάλας, η οποία –επαναλαµβάνω- έχει µία προϊστορία στα ζητή-
µατα της ελονοσίας και, εν πάση περιπτώσει, είναι αδιανόητο εν
έτει 2010 να έχουµε τέτοια φαινόµενα, διότι υπάρχει και µία ψυ-
χολογική κατάσταση εξαιτίας του φόβου επιδηµίας στον πληθυ-
σµό, της περιοχής. Επίσης, θα έλεγα και µία δραστική αντιµετώ-
πιση, όσον αφορά την κατάσταση που υπάρχει σχετικά µε τους
Αφγανούς και Πακιστανούς µετανάστες εργάτες, οι οποίοι βοη-
θούν µεν την αγροτική οικονοµία, αλλά οι άνθρωποι αυτοί –και
πρέπει να υπάρξει µία άµεση παρέµβαση της πολιτείας σε αυτό-
ζουν σε απάνθρωπες συνθήκες.

Πρέπει, εξαιτίας της µεγάλης συσσώρευσης αυτών των αν-
θρώπων σε αυτήν τη συγκεκριµένη περιοχή, που είναι η καρδιά
της λακωνικής γεωργίας, να υπάρξει µία άµεση αντιµετώπιση.
∆εν ξέρω τι θα γίνει. Απότοκο αυτής της κατάστασης είναι και τα
ζητήµατα επιδηµιών, όπως η ελονοσία. Ζητώ την άµεση παρέµ-
βαση της πολιτείας.

Πρόσφατα συναντήθηκα σε µία εκδήλωση µε το δήµαρχο και
η αγωνία του και η ένταση της φωνής του ήταν πολύ πιο µεγάλη
από τα έγγραφα τα οποία προ έτους έχει αποστείλει σ’ εσάς και
σ’ εµάς.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.

∆αβάκη.
Ο Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης κ. Τιµοσί-

δης έχει το λόγο για να απαντήσει.
ΜΙΧΑΗΛ ΤΙΜΟΣΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής

Αλληλεγγύης): Θέλω να σας πω ότι ελπίζω και εκτιµώ ότι η πο-
λιτική επιδηµία των αλλαγών θα είναι προς το καλύτερο, γιατί
έτσι όπως θα δοµηθεί ο νέος «ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗΣ», αλλά κυρίως η
Περιφερειακή Αυτοδιοίκηση, θα µπορεί να πάρει πρωτοβουλίες
πιο γρήγορα απ’ ότι τουλάχιστον έγινε για το επίµαχο χρονικό
διάστηµα για το οποίο µιλάµε. Θέλω να πω συγκεκριµένα πράγ-
µατα. Πράγµατι, υπάρχει άµεση ανάγκη και άµεση παρέµβαση.
Πρέπει να παρέµβουµε αµέσως.

Ευτυχώς, η επίκαιρη ερώτησή σας, κύριε συνάδελφε, γίνεται

σε κατάλληλο χρονικό ορίζοντα, διότι η καταπολέµηση περιλαµ-
βάνει συγκεκριµένα πράγµατα. Είναι λυµένο αυτό το θέµα και
γραφειοκρατικά, αλλά και νοµοθετικά. Σ’ αυτές τις περιπτώσεις,
λοιπόν, υπάρχουν συγκεκριµένες ενέργειες που πρέπει να γί-
νουν. Πηγαίνει το ΚΕΕΛΠΝΟ, δηλαδή η Υπηρεσία του Υπουρ-
γείου, αναγνωρίζει το πρόβληµα, το αντιµετωπίζει, δίνει οδηγίες
και οι οδηγίες αυτές έχουν αποδέκτες. Ένας απ’ αυτούς τους
αποδέκτες είναι ο δήµος της περιοχής. Επαναλαµβάνω ότι
υπήρξε πολύ καλή συνεργασία και αυτό τονίζεται και από τους
υπηρεσιακούς παράγοντες του Υπουργείου και από τα έγγραφα.

∆υστυχώς, υπήρξε µία δυσκολία στο να υπάρξει καλή συνερ-
γασία µε τη Νοµαρχιακή Αυτοδιοίκηση, η οποία, καλώς ή κακώς,
έχει την ευθύνη να πάρει αυτά τα µέτρα που πρέπει να ληφθούν.
Ποια είναι αυτά τα µέτρα; Εντοπίζουµε την περιοχή, κάνουµε πα-
ρεµβάσεις, δηλαδή αποξηραίνουµε την περιοχή, όπου µπορεί να
γίνει αυτό και κυρίως παρεµβαίνουµε µε πρόγραµµα ραντίσµα-
τος, δηλαδή καταπολέµησης των κουνουπιών µε συγκεκριµένες
επίγειες οµάδες οι οποίες, αν θέλετε, δεν έχουν και πάρα πολύ
µεγάλο απαγορευτικό κόστος. Αν όµως ξεφεύγει το κόστος, µπο-
ρεί να αποταθεί στην περιφέρεια ή στην Κυβέρνηση. Υπάρχουν
αυτοί που µπορούν να βοηθήσουν. Το λέω αυτό µε τη σιγουριά
του ανθρώπου που βρίσκεται σε µία συγκεκριµένη περιοχή που
είναι η περιοχή της Καβάλας και έχουµε προς την περιοχή του
Νέστου και δαλιάνια, δηλαδή λιµνοθάλασσες, λιµνοδεξαµενές
και υπάρχει εκεί η παραγωγή του ψαριού, αλλά είναι και ο ίδιος
ο Νέστος. Εφαρµόζουµε εδώ και πάρα πολλά χρόνια ένα επιτυ-
χηµένο πρόγραµµα καταπολέµησης των κουνουπιών κάθε
χρόνο.

Έτσι, λοιπόν, θα έπρεπε η Νοµαρχιακή Αυτοδιοίκηση, αφού
εντοπίστηκε αυτό πέρσι το καλοκαίρι, κατά τη διάρκεια του χει-
µώνα να οργάνωνε συνεργεία τα οποία θα κάνουν καταπολέ-
µηση, θα κάνουν ραντίσµατα στις συγκεκριµένες περιοχές.
Υπάρχουν οδηγίες µε τις οποίες γίνονται αυτά τα πράγµατα.
Άρα, λοιπόν, είµαστε µπροστά στο να προλάβουµε πάρα πολλά
πράγµατα.

Έτσι λοιπόν επικοινώνησα σήµερα µε τον Περιφερειάρχη Πε-
λοποννήσου κ. Χατζηµιχάλη. Έχουµε συνεννοηθεί για το τι θα
γίνει και τι θα πρέπει να µεταφέρουµε στο νέο περιφερειάρχη ο
οποίος θα αναλάβει από πρώτης του µηνός και άρα ο Αντιπερι-
φερειάρχης του Νοµού Λακωνίας θα πρέπει να κάνει αυτά που
πρέπει να γίνουν. Αυτά πρέπει να ξεκινήσουν στο τέλος Ιανουα-
ρίου µε αρχές Φεβρουαρίου για να είναι τα κουνούπια στο στά-
διο των προνυµφών, ώστε να µπορέσουµε να τα καταπολε-
µήσουµε. Από την άλλη οι συνάδελφοι γιατροί αλλά και η διεύ-
θυνση υγείας του νοµού µπορούν από τώρα να ξεκινήσουν την
προετοιµασία τους κι έτσι έγκαιρα να ενηµερώσουν τους κατοί-
κους. Θα έχουµε λοιπόν συνέχεια και γι’ αυτό το ζήτηµα.

Θα ενηµερώσω κι εσάς αλλά κυρίως θα φροντίσουµε να ενη-
µερωθούν καλά οι κάτοικοι της περιοχής γιατί, όπως είπατε κι
εσείς, πέρα από τους εργάτες που είναι σε απαράδεκτες συν-
θήκες, υπάρχουν και οι ροµά οι οποίοι παραµένουν εκεί και οι
οποίοι µετακινούµενοι µέσα στο νοµό µπορεί να µεταφέρουν
αυτό το πράγµα και σε περιοχές που δεν υπάρχει αυτή η µεγάλη
πυκνότητα των σµηνών κουνουπιών και να υπάρχουν πολύ λίγα
κουνούπια, τα οποία µπορούν να δηµιουργήσουν πρόβληµα. Άρα
αυτό είναι ένα σοβαρό πρόβληµα δηµόσιας υγείας που θα αντι-
µετωπίσουµε έγκαιρα.

Θέλουµε τη συνεργασία και των τοπικών παραγόντων που
είναι καθοριστική γιατί είπατε να µην πάει στη γραφειοκρατία.
Καλώς ή κακώς όµως έχουµε κάνει τη Νοµαρχιακή Αυτοδιοίκηση,
η οποία πρέπει να πάρει και αυτή πρωτοβουλίες. Μιας και το
λέµε δηµόσια, αυτή είναι µία καλή ευκαιρία να το ακούσουµε και
να είναι και αυτοί πολύ πρόθυµοι στη συνεργασία που πρέπει να
έχουµε από δω και πέρα.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε κι εµείς

τον κύριο Υπουργό.
Θα συζητηθεί τώρα η τρίτη µε αριθµό 237/23-11-2010 επίκαιρη

ερώτηση πρώτου κύκλου του Βουλευτή του Κοµµουνιστικού
Κόµµατος Ελλάδας κ. Ιωάννη Γκιόκα προς τον Υπουργό Προ-
στασίας του Πολίτη, σχετικά µε την πρόσθετη περικοπή αµοιβών
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στους υπαλλήλους του Πυροσβεστικού Σώµατος κ.λπ..
Ο κ. Γκιόκας έχει το λόγο προκειµένου να αναπτύξει προφο-

ρικά την επίκαιρη ερώτησή του.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΓΚΙΟΚΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, η επίκαιρη ερώτησή µας που κατατέθηκε

αφορά την περικοπή αµοιβών στους υπαλλήλους του Πυροσβε-
στικού Σώµατος. Συγκεκριµένα αφορά την καταβολή του δασι-
κού επιδόµατος, όπως ονοµάζεται, του εκλογικού επιδόµατος και
των οδοιπορικών εξόδων λόγω µετάθεσης υπαλλήλων. Καθ’
όσον γνωρίζουµε, το εκλογικό επίδοµα, κατόπιν και των πιέσεων
που έχουν ασκηθεί, έχει καταβληθεί, οπότε θεωρήστε ότι η ερώ-
τησή µας ως προς αυτό το σκέλος τουλάχιστον έχει ικανοποιη-
θεί.

Παραµένει όµως το σοβαρό πρόβληµα και η εκκρεµότητα σε
σχέση µε την καταβολή των άλλων δύο επιδοµάτων τα οποία, αν
περικοπούν, αυτόµατα θα σηµατοδοτήσουν ένα πολύ σοβαρό
χτύπηµα στο εισόδηµα των εργαζοµένων στο Πυροσβεστικό
Σώµα. Ήδη οι εργαζόµενοι αυτοί σε µεγάλο βαθµό έχουν δει το
εισόδηµά τους να µειώνεται, όπως και όλοι οι υπόλοιποι εργα-
ζόµενοι, µέσα από τις περικοπές που έχουν υποστεί σε επιδό-
µατα και δώρα και µέσα από την αύξηση της φορολογίας σε
πλατιά είδη κατανάλωσης και ούτω καθεξής.

Τώρα έρχεστε επί της ουσίας να θέσετε υπό αµφισβήτηση µία
ακόµα πηγή εισοδήµατος αυτών των εργαζοµένων και ιδιαίτερα
το δασικό επίδοµα το οποίο ισχύει εδώ και χρόνια και αποτελεί
για τους πυροσβέστες ένα σηµαντικό οικονοµικό βοήθηµα, το
οποίο επί της ουσίας αναπληρώνει σ’ ένα µέρος µόνο την αµοιβή
τους για την υπερεργασία που προσφέρουν ιδιαίτερα τους κα-
λοκαιρινούς µήνες. Η εν λόγω εργασία δεν αποζηµιώνεται γιατί,
ως γνωστόν, ο κλάδος των εργαζοµένων δεν πληρώνεται για την
υπερεργασία που προσφέρει τους καλοκαιρινούς µήνες. Τους
δίνονται κάποια ρεπό και στις περισσότερες περιπτώσεις ούτε
αυτά δίνονται. Βέβαια αναφερόµαστε και στην αναίτια και –θεω-
ρούµε- µη νόµιµη µη καταβολή των οδοιπορικών εξόδων µετά-
θεσης υπαλλήλων.

Εµείς ρωτάµε την Κυβέρνηση τι µέτρα θα πάρει προκειµένου
να καταβληθούν οι συγκεκριµένες αµοιβές. Θεωρούµε ότι οι ερ-
γαζόµενοι στο Πυροσβεστικό Σώµα κάθε χρόνο «χορταίνουν»
από «κορώνες» αναγνώρισης της αυτοθυσίας τους και του προ-
σφερόµενου έργου τους. Όµως στην πράξη όχι µόνο δεν υπάρ-
χει φροντίδα στήριξης αυτών των εργαζοµένων, αλλά αντίθετα
υπάρχει µία πολιτική «χτυπήµατος» των εργασιακών δικαιωµά-
των και των κατακτήσεών τους στο πλαίσιο βέβαια της συνολι-
κότερης επίθεσης σε βάρος των εργαζοµένων.

Εποµένως ρωτάµε, τι µέτρα θα ληφθούν και πότε η Κυβέρνηση
θα καταβάλει τα εν λόγω επιδόµατα.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.

Γκιόκα.
Στην επίκαιρη ερώτηση του κυρίου συναδέλφου θα απαντήσει

ο Υφυπουργός Προστασίας του Πολίτη κ. Εµµανουήλ Όθωνας.
Ορίστε, κύριε Όθωνα, έχετε το λόγο.
ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΟΘΩΝΑΣ (Υφυπουργός Προστασίας του Πο-

λίτη): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε συνάδελφε, κατ’ αρχάς θα αναγνωρίσουµε, όπως είπατε

ήδη, ότι όχι µόνο λόγω των πιέσεων στις οποίες αναφερθήκατε,
αλλά και λόγω της ευαισθησίας της Κυβέρνησης, το εκλογικό
επίδοµα κατεβλήθη στο σύνολο του προσωπικού του Πυροσβε-
στικού Σώµατος σε µία συγκυρία που όλοι γνωρίζουµε ότι έχει
µία τεράστια, πρωτοφανή, θα έλεγα δηµοσιονοµική δυσκολία,
άσχετα κατά πόσο όλοι συµµεριζόµαστε τις προτεραιότητες και
τις ανάγκες µε τον ίδιο τρόπο.

Επίσης, πρέπει να σας πω, ότι το θέµα σχετικά µε τα οδοιπο-
ρικά έξοδα λόγω µετάθεσης που αφορούν ένα άλλο σηµείο της
ερώτησής σας, δηλαδή τα οδοιπορικά έξοδα του πυροσβεστι-
κού προσωπικού για την αλλαγή τόπου υπηρεσίας µέσα από τη
θεσµοθετηµένη διαδικασία, η οποία προβλέπεται και η οποία
προφανώς απαιτεί ένα εύλογο χρονικό διάστηµα για την εκκα-
θάριση των συγκεκριµένων οδοιπορικών, την «ενταλµατοποίηση»
και την καταβολή τους, έχει και αυτό πλήρως ικανοποιηθεί. Θέλω
δηλαδή, να σας διαβεβαιώσω ότι αυτή τη στιγµή που µιλάµε –

προφανώς αυτό δεν ίσχυε όταν καταθέσατε την επίκαιρη ερώ-
τησή σας- δεν υπάρχουν σε εκκρεµότητα δικαιολογητικά που
αφορούν καταβολή οδοιπορικών λόγω µεταθέσεων στο πυρο-
σβεστικό προσωπικό της χώρας.

Μένει το ζήτηµα της καταβολής του λεγόµενου «δασικού επι-
δόµατος», επίδοµα το οποίο φαντάζοµαι ότι γνωρίζετε ότι δεν
είναι θεσµοθετηµένο, αλλά είναι µία οικονοµική επιβράβευση του
προσωπικού του Πυροσβεστικού Σώµατος, όπως εύστοχα ανα-
φέρατε, για την υπερεργασία κατά την αντιπυρική περίοδο για
µια σειρά ετών µε τη µορφή εκτός έδρας αποζηµίωσης.

Είναι ένα θα έλεγα extra επίδοµα απολογιστικά µε έναν τρόπο
που αφορά τις εκτός έδρας αποζηµιώσεις και που έχει καταβλη-
θεί τα τελευταία χρόνια στο πυροσβεστικό προσωπικό. Σχετίζε-
ται όµως αυτό, έστω και άτυπα, γιατί άτυπη καταβολή extra
bonus είναι –και νοµίζω ότι αυτό είναι σαφές και από τα δικά σας
λεγόµενα- µε την επιχειρησιακή αποτίµηση της περιόδου που τέ-
λειωσε σε ό,τι αφορά τη φετινή χρονιά πριν από λίγο καιρό. Και
βέβαια δεν είναι καθόλου άσχετο µε τα δηµοσιονοµικά περιθώ-
ρια και την εκάστοτε οικονοµική συγκυρία.

Εγώ θέλω να σας πω κλείνοντας -θα σας ακούσω µε µεγάλη
προσοχή και φαντάζοµαι θα έχω την δυνατότητα να επανέλθω-
ότι σε ό,τι αφορά στη φετινή περίοδο από πλευράς πολιτικής
ηγεσίας του Υπουργείου Προστασίας του Πολίτη µαζί µε την φυ-
σική ηγεσία του Πυροσβεστικού Σώµατος ολοκληρώνουµε µια
διαδικασία που νοµίζω ότι σε µια συνεργασία µε το Υπουργείο
Οικονοµικών θα εξαντλήσει κάθε δυνατότητα για τη φετινή πε-
ρίοδο για να δούµε αν και σε τι βαθµό µπορεί να ικανοποιηθεί το
συγκεκριµένο αίτηµα.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.

Όθωνα.
Ο κ. Γκιόκας έχει το λόγο για να δευτερολογήσει.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΓΚΙΟΚΑΣ: Κύριε Υπουργέ, µακάρι να έχουν ικανο-

ποιηθεί τα αιτήµατα όσον αφορά και στο εκλογικό επίδοµα και τα
οδοιπορικά έξοδα λόγω µετάθεσης. Όµως γνωρίζετε πάρα πολύ
καλά ότι το µεγάλο πρόβληµα και η µεγάλη εκκρεµότητα και
λόγω του ποσού στο οποίο ανέρχεται το δασικό επίδοµα είναι
αυτό. Είναι το επίδοµα της αντιπυρικής περιόδου. Και µάλιστα η
ενηµέρωση που έχουµε, που έχουν και οι εργαζόµενοι στο Πυ-
ροσβεστικό Σώµα από το Γενικό Λογιστήριο του Κράτους είναι
ότι τουλάχιστον για φέτος -εµείς λέµε ότι σαφώς δεν πρέπει να
παραιτηθούν από την διεκδίκηση αυτού του ποσού- έχουν εγκρι-
θεί οι πιστώσεις σε σχέση µε την καταβολή του συγκεκριµένου
επιδόµατος. Εποµένως, αναρωτιόµαστε για ποιο λόγο αυτό δεν
έχει ήδη καταβληθεί.

Ένα δεύτερο που θέλω να θίξω είναι το εξής: Το αναφέρατε
και εσείς βέβαια. Το λέει και η απάντηση του αρχηγείου του Πυ-
ροσβεστικού Σώµατος. ∆ηλαδή, το ποσό αυτό θα χορηγείται
ανάλογα µε την επιχειρησιακή αποτίµηση της περιόδου και ανά-
λογα µε τις εγκριθείσες πιστώσεις. Εµείς θεωρούµε ότι αυτό επί
της ουσίας ανοίγει το δρόµο και δηµιουργεί το έδαφος για την
κατάργηση του δασικού επιδόµατος, είτε στην καλύτερη περί-
πτωση για τη µετατροπή του σε ένα πριµ παραγωγικότητας το
οποίο θα είναι αµφίβολο και θα δίνεται κατά το δοκούν και κατά
περίπτωση.

Εµείς θεωρούµε και είναι γνωστό ότι το συγκεκριµένο επίδοµα
θεσπίστηκε αν θέλετε, σαν ένα επίδοµα το οποίο είχε να κάνει µε
τις υπέρµετρες απαιτήσεις και αρµοδιότητες -και συνδέθηκε µ’
αυτές- που ανέλαβε το Πυροσβεστικό Σώµα ήδη από το 1998 µε
την ανάληψη του έργου της δασοπυρόσβεσης. Εµείς θεωρούµε
ότι αυτές οι υπέρµετρες απαιτήσεις και αρµοδιότητες -επειδή
αναφερθήκατε σε επιχειρησιακή αποτίµηση- όχι µόνο δεν έχουν
εκλείψει αλλά θεωρούµε ότι κάθε χρόνο γίνονται ολοένα και µε-
γαλύτερες λόγω των σηµαντικών ελλείψεων που υπάρχουν στο
Πυροσβεστικό Σώµα.

Εµείς, κύριε Υφυπουργέ, συµφωνούµε µε το αίτηµα αυτό. Θε-
ωρούµε ότι πρέπει να καταβληθεί το επίδοµα σ’ αυτούς τους ερ-
γαζόµενους. Θεωρούµε, βέβαια, ότι η συγκεκριµένη άρνηση
καταβολής εντάσσεται στο πλαίσιο της γενικότερης επίθεσης
που έχει εξαπολυθεί σε βάρος των εργατικών, των λαϊκών επι-
δοµάτων και η οποία θα έχει µόνιµες αρνητικές συνέπειες. Και
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βέβαια αυτή η επίθεση συνοδεύεται και από µια προσπάθεια συ-
κοφάντησης των εργαζοµένων διαχωρισµού τους σε εργαζόµε-
νους ρετιρέ και εργαζόµενους υπόγεια, σε µια προσπάθεια που
επί της ουσίας προσπαθεί να ενοχοποιήσει δικαιολογηµένες απο-
δοχές των εργαζοµένων. Το παρακολουθούµε όλες αυτές τις
µέρες και µε αφορµή την απεργία των ναυτεργατών.

Εµείς θα παρακολουθήσουµε τις εξελίξεις. Στηρίζουµε το δί-
καιο αίτηµα των εργαζοµένων, των υπαλλήλων στο Πυροσβε-
στικό Σώµα και θεωρούµε ότι θα πρέπει όχι µόνο να παλέψουν
προκειµένου να µην χάσουν κεκτηµένα δικαιώµατα, αλλά να ανε-
βάσουν και τον πήχη των απαιτήσεών τους στο ύψος των σηµε-
ρινών αναγκών.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.

Γκιόκα.
Και παρακαλείται ο Υφυπουργός, κ. Όθωνας, να ολοκληρώσει

την απάντησή του.
ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΟΘΩΝΑΣ (Υφυπουργός Προστασίας του Πο-

λίτη): Κύριε συνάδελφε, είµαι βέβαιος ότι για να συµπεριλάβετε
στην ερώτησή σας και τα άλλα δυο θέµατα νοµίζω ότι αναγνω-
ρίζετε -στο βαθµό που δεν είχαν επιλυθεί- ότι είχαν µια σοβαρό-
τητα και µια βαρύτητα για το πυροσβεστικό προσωπικό και γι’
αυτό είχατε την ευαισθησία να αξιοποιήσετε την κοινοβουλευ-
τική διαδικασία για να το αναδείξετε.

Το γεγονός ότι σήµερα έχουν ικανοποιηθεί νοµίζω πρέπει, ιδι-
αίτερα στο συγκεκριµένο δηµοσιονοµικό περιβάλλον, να ανα-
γνωρίσουµε ότι αντανακλά µια ευαισθησία της πολιτικής ηγεσίας
του Υπουργείου Προστασίας του Πολίτη και του Υπουργείου Οι-
κονοµικών. Το ότι σε ένα τέτοιο δηµοσιονοµικό περιβάλλον κα-
ταβάλλεται επίδοµα στο σύνολο όλου του ένστολου προσωπικού
της χώρας, τουλάχιστον οι ίδιοι και οι συνδικαλιστικές τους ενώ-
σεις και φορείς το έχουν χαιρετίσει µε έναν ιδιαίτερα θετικό
τρόπο.

Τώρα σε ό,τι αφορά την καταβολή του λεγόµενου δασικού επι-
δόµατος θέλω να επαναλάβω -γιατί απ’ όσα είπατε νοµίζω ότι
υπάρχει εδώ µια παρεξήγηση- ότι υπάρχει περιθώριο να καταρ-
γηθεί κάτι γιατί δεν υφίσταται θεσµοθετηµένο τίποτα. Τώρα κά-
ποια χρόνια δίνεται, µε τη µορφή που σας είπα, µετά την
επιχειρησιακή αποτίµηση της αντιπυρικής περιόδου, από την φυ-
σική και την πολιτκή ηγεσία µε την µορφή αµοιβών εκτός έδρας
µετακινήσεων, ένα ποσό εφάπαξ στο πυροσβεστικό προσωπικό,
ακριβώς γιατί πολλές φορές τα ρεπό που δικαιούνται είναι τόσα
πολλά µε βάση την υπερεργασία, που δεν είναι εύκολο να κά-
νουν χρήση το σύνολό τους κ.ο.κ..

Και σας είπα ότι και για φέτος εµείς δεν έχουµε αποκλείσει το
ενδεχόµενο ή τη δυνατότητα στο πλαίσιο των δηµοσιονοµικών
περιθωρίων -µε το Υπουργείο Οικονοµικών προσπαθούµε να συ-
νεννοηθούµε και να εξαντλήσουµε- γι’ αυτήν την περίοδο στη
βάση µιας -ξανά θα το πω- επιχειρησιακής αποτίµησης. Θέλω να
υπενθυµίσω ότι ήταν ιδιαίτερα επιτυχής και ιδιαίτερα ευτυχής η
διαχείριση των πυρκαγιών του φετινού καλοκαιριού. Να είστε σί-
γουροι ότι θα εξαντληθεί κάθε δυνατότητα.

Επίσης να είστε σίγουρος και εσείς και οι πυροσβέστες ότι µας
ενδιαφέρει πρώτα απ’ όλα η ασφάλεια του δικού τους εργασια-
κού περιβάλλοντος, η αξιοπρέπεια των απολαβών τους, η αξιο-
πρέπεια στη διαβίωσή τους, γιατί µόνο τότε θα µπορούν –δεν
έχουµε καµµία αυταπάτη σ’ αυτό- να είναι στελέχη, όπως εµείς
επιθυµούµε να είναι: αξιοποιήσιµα µε αίσθηµα ευθύνης, όπως
έχουν αποδείξει όλα τα τελευταία χρόνια σε µια πάρα πολύ δύ-
σκολη αποστολή για το φυσικό πλούτο της χώρας, για την ίδια
την κοινωνία.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον Υφυ-

πουργό, κ. Εµµανουήλ Όθωνα.
Η τέταρτη επίκαιρη ερώτηση µε αριθµό 239/23-11-2010 πρώ-

του κύκλου του Βουλευτή του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ.
Σπυρίδωνος- Αδώνιδος Γεωργιάδη προς τον Υπουργό ∆ικαιοσύ-
νης, ∆ιαφάνειας και Ανθρωπίνων ∆ικαιωµάτων, σχετικά µε τις
Γερµανικές Αποζηµιώσεις, το δικαίωµα της παρέµβασης του ελ-
ληνικού κράτους στο ∆ιεθνές ∆ικαστήριο της Χάγης κ.λπ., δεν
συζητείται λόγω κωλύµατος συντρέχοντος στο πρόσωπο του

Υπουργού και διαγράφεται.
Η πέµπτη επίκαιρη ερώτηση µε αριθµό 235/23-11-2010 πρώ-

του κύκλου του Βουλευτή του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αρι-
στεράς κ. Θεοδώρου ∆ρίτσα προς τον Υπουργό Θαλασσίων
Υποθέσεων, Νήσων και Αλιείας, σχετικά µε τη υπογραφή της
Συλλογικής Σύµβασης Εργασίας για τους Έλληνες ναυτικούς
κ.λπ., δεν συζητείται λόγω κωλύµατος συντρέχοντος στο πρό-
σωπο του Υπουργού και διαγράφεται.

ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ∆ΡΙΤΣΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα το λόγο για
ένα λεπτό επί της διαδικασίας.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Μάλλον εκτός διαδικα-
σίας. ∆ηλαδή µονοµερής ανάπτυξη ερωτήσεως από τον Κανονι-
σµό δεν προβλέπεται.

ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ∆ΡΙΤΣΑΣ: Για την επίκληση κωλύµατος από την
πλευρά του κυρίου Υπουργού και τη σηµερινή του απουσία. Εγώ
είµαι παρών, ο κύριος Υπουργός λείπει.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Έχετε το λόγο για λό-
γους ηθικής τάξεως περισσότερο, εκτός Κανονισµού και κατά
επιείκειαν.

Ορίστε, κύριε ∆ρίτσα.
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ∆ΡΙΤΣΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. Θα δείτε

ότι είναι λόγος κοινοβουλευτικής τάξεως. Και απευθύνοµαι σε
εσάς, ως Αντιπρόεδρο της Βουλής και προεδρεύοντος της ση-
µερινής διαδικασίας και µέσω υµών προς τον Πρόεδρο της Βου-
λής.

Η ερώτησή µου -όπως και οι άλλες- κατετέθη, κύριε Πρόεδρε,
την προηγούµενη Τρίτη ως επίκαιρη ερώτηση ελέγχου των κυ-
βερνητικών ευθυνών για τον κίνδυνο µη υπογραφής της συλλο-
γικής σύµβασης εργασίας για τους Έλληνες ναυτικούς.

Η επικαιρότητα της ερωτήσεως αυτής υπήρχε και τότε. Και
συν τω χρόνω η επικαιρότητα της ερωτήσεως ανεδείχθη ως πολύ
µεγάλη. Σήµερα, δε, οι εξελίξεις την κάνουν απολύτως επίκαιρη.

Κι ενώ εδώ ο κύριος Υπουργός, η Κυβέρνηση, οφείλει να θέσει
τις αποφάσεις της υπό τον έλεγχο του Κοινοβουλίου µε βάση την
κοινοβουλευτική τάξη, αυτήν τη στιγµή, ο κύριος Υπουργός, δίνει
συνέντευξη Τύπου, ανακοινώνει την πολιτική επιστράτευση και
ήδη ετοιµάζονται τα φύλλα πρόσκλησης: Εξέλιξη εις βάρος όχι
απλώς του δικαιώµατος της απεργίας των εργαζοµένων ναυτι-
κών, αλλά και εις βάρος της υπογραφής της συλλογικής σύµβα-
σης, όπως τον εγκαλούσα εγώ για τις κυβερνητικές ευθύνες.

Αυτήν τη στιγµή το Κοινοβούλιο δεν µπορεί να λειτουργήσει,
κύριε Πρόεδρε, και νοµίζω ότι το Προεδρείο δεν πρέπει να το δε-
χθεί.

Καταγγέλλω την εξέλιξη αυτή. Καταγγέλλω την υπεκφυγή της
Κυβέρνησης. Κι ενώ παίρνει τόσο αυθαίρετα, αυταρχικά, αντερ-
γατικά µέτρα πολιτικής επιστράτευσης, απέχει από το Κοινο-
βούλιο, όπου θα µπορούσε να τα ανακοινώσει εδώ, να
λογοδοτήσει επ’ αυτών και να ελεγχθεί.

Ευχαριστώ πάρα πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε, κύριε

∆ρίτσα. Ακουστήκατε. ∆εν µπορώ να τα σχολιάσω. Ευχαρι-
στούµε.

Η δεύτερη µε αριθµό 229/23.11.2010 επίκαιρη ερώτηση δευ-
τέρου κύκλου του Βουλευτή της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Ιωάννη
Λαµπρόπουλου προς τον Υπουργό Υποδοµών, Μεταφορών και
∆ικτύων, σχετικά µε την περάτωση των εργασιών του οδικού τµή-
µατος Παραδείσια – Τσακώνα κ.λπ., δεν θα συζητηθεί λόγω κω-
λύµατος συντρέχοντος στο πρόσωπο του Υπουργού και
διαγράφεται.

Τελευταία θα συζητηθεί η τρίτη µε αριθµό 238/23.11.2010 επί-
καιρη ερώτηση δευτέρου κύκλου του Βουλευτή του Κοµµουνι-
στικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Γεωργίου Μαυρίκου προς τους
Υπουργούς Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης και Υποδοµών,
Μεταφορών και ∆ικτύων, σχετικά µε τις απολύσεις στην Olympic
Handling του Οµίλου MIG στο Ηράκλειο Κρήτης κ.λπ..

Ο ερωτών συνάδελφος, κ. Γεώργιος Μαυρίκος, έχει το λόγο,
προκειµένου να αναπτύξει προφορικά την επίκαιρη ερώτησή του.

Ορίστε, κύριε Μαυρίκο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΥΡΙΚΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, πριν από ενάµιση περίπου χρόνο η κυβέρνηση

της Νέας ∆ηµοκρατίας είχε προχωρήσει στην ιδιωτικοποίηση της
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Ολυµπιακής. Τα επιχειρήµατα –ανάµεσα στα άλλα- που κυριάρ-
χησαν και στις συζητήσεις εδώ, κυρίως, όµως, στην προπαγάνδα
της Κυβέρνησης για να στηρίξει την ιδιωτικοποίηση απέναντι
στους εργαζόµενους και τον ελληνικό λαό, ήταν ότι η ιδιωτικο-
ποίηση θα γεννούσε ένταση του ανταγωνισµού και ο ανταγωνι-
σµός θα έφερνε πτώση στις τιµές των αεροπορικών εισιτηρίων.

Βεβαίως, αυτό δεν συνέβη. Ίσα-ίσα που τα εισιτήρια από τότε
µέχρι σήµερα έχουν αυξηθεί κατά 20% περίπου. Και οι δύο εται-
ρείες που υποτίθεται ότι θα ήταν ανταγωνιστές, είναι σε διαδι-
κασία συγχώνευσης, λειτουργούν συντονισµένα και συµπληρω-
µατικά. ∆ηλαδή, έχουµε µία µονοπωλιακή γιγάντωση.

Το δεύτερο επιχείρηµα ήταν ότι η απελευθερωµένη αγορά, δη-
λαδή η ιδιωτικοποίηση, θα δηµιουργήσει νέες θέσεις εργασίας.

Στο Ηράκλειο της Κρήτης έχουµε είκοσι τρεις απολύσεις τις
τελευταίες δέκα ηµέρες στην επίγεια εξυπηρέτηση. Εβδοµήντα
οκτώ εργαζόµενοι, είκοσι τρεις απολύσεις. Και ο ρυθµός των
απολύσεων είναι καταιγιστικός και θα συνεχιστεί.

Επιχειρήµατα, όπως ότι δήθεν θα αυξάνονταν µε νέους προο-
ρισµούς και άρα θα εξυπηρετείτο καλύτερα η νησιωτική Ελλάδα,
η ακριτική Ελλάδα κ.λπ., αποδείχθηκαν και ψεύτικα και υποκρι-
τικά.

Το δράµα σήµερα το περνούν οι εργαζόµενοι. Και το ζήτηµα
είναι ότι στο Ηράκλειο της Κρήτης είχαµε δεκαπέντε απολύσεις
την περασµένη εβδοµάδα, πριν από πέντε µέρες, έξι απολύσεις
και σήµερα, που συζητάµε εδώ, δύο ακόµη απολύσεις. Και συ-
νεχίζεται αυτό το βιολί.

Τα ερωτήµατα, λοιπόν, που ζητούµε να απαντήσετε είναι τα
εξής: Θα κάνετε κάτι για να σταµατήσουν οι απολύσεις; Θα κά-
νετε κάτι για να ξαναγυρίσουν στη δουλειά οι απολυµένοι;

Σε αυτά τα ερωτήµατα, τα συγκεκριµένα, θέλουµε πολύ συ-
γκεκριµένες δεσµεύσεις.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Στην επίκαιρη ερώτηση

εκ µέρους της Κυβερνήσεως, εκ µέρους, δηλαδή, του Υπουρ-
γείου Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης, θα απαντήσει ο Υφυ-
πουργός κ. Βασίλειος Κεγκέρογλου, ο οποίος έχει το λόγο.

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ (Υφυπουργός Εργασίας και Κοι-
νωνικής Ασφάλισης): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Είναι γνωστό, κύριε συνάδελφε, ότι πριν από ενάµιση χρόνο η
Νέα ∆ηµοκρατία προχώρησε, χωρίς να έχει τη συναίνεση της
πλειοψηφίας της κοινωνίας, σε µία αποκρατικοποίηση, ιδιωτικο-
ποίηση –ή όπως αλλιώς θέλετε να την πούµε- η οποία δεν δια-
σφάλιζε, παρά αυτά τα οποία έλεγε, ούτε τη συνέχιση της
εργασίας για τους ήδη εργαζόµενους στην τότε Ολυµπιακή, ούτε
ασφαλώς τη µέγιστη αξιοποίηση των περιουσιακών στοιχείων
της Ολυµπιακής και του µόνιµου προσωπικού, το οποίο προβλέ-
φθηκε µε κάποιο τρόπο να µεταταχθεί στο δηµόσιο.

Και βλέπουµε ότι ούτε και σήµερα έχει πραγµατικά ολοκλη-
ρωθεί αυτή η διαδικασία. Πολλοί άνθρωποι που εργάζονταν ως
συµβασιούχοι στην τότε Ολυµπιακή, µε τη δήθεν υπόσχεση και
την ελπίδα ότι θα µοριοδοτηθούν για να ενταχθούν στο δηµόσιο,
οδηγήθηκαν στην ανεργία.

Κι εκτός του γεγονότος αυτού, υπάρχει κι ένα θλιβερό που έχει
να κάνει µε τον συµψηφισµό του επιδόµατος ανεργίας που τους
δόθηκε κατά διαστήµατα µε δήθεν οφειλές δικές τους προς τον
ΟΑΕ∆.

Είναι ένα θέµα που έχουµε συζητήσει. Και είναι έτοιµη η νο-
µοθετική ρύθµιση για να ενταχθεί στο ΣΕΠΕ, η οποία αφορά τους
πρώην συµβασιούχους της Ολυµπιακής, σε σχέση µε τον συµ-
ψηφισµό του επιδόµατος.

Τώρα, σε σχέση µε τις απολύσεις από την «OLYMPIC HAN-
DLING», την εταιρεία επίγειας εξυπηρέτησης: Είναι ακριβώς,
όπως τα είπατε, κύριε συνάδελφε. Τις τελευταίες µέρες προχώ-
ρησε σε αυτές τις απολύσεις, οι οποίες στο σύνολο των περίπου
χιλίων εξακοσίων µπορεί να µην ξεπερνούν το ποσοστό που έχει
να κάνει µε το χαρακτηρισµό των οµαδικών απολύσεων. Για την
εκµετάλλευση, όµως, του Ηρακλείου, που απασχολεί, αν δεν
απατώµαι, ογδόντα πέντε εργαζόµενους στην επίγεια εξυπηρέ-
τηση, το νούµερο είκοσι τρία είναι πάνω από το 25%.

Πραγµατικά χρειάζεται όχι απλά να δούµε για ποιο λόγο η
εταιρεία προχώρησε σε τόσο µεγάλο αριθµό απολύσεων, αλλά

ήδη η υπηρεσία καλεί την εταιρεία, µέχρι τις 6 ∆εκεµβρίου, να
καταθέσει τις απόψεις της για ποιο λόγο δεν εφάρµοσε το π.δ.
240/2006 και η οποία ούτε καν έχει κοινοποιήσει αυτές τις απο-
λύσεις στις αρµόδιες υπηρεσίες. Βέβαια, µετά την κλήση από
την υπηρεσία, θα πρέπει να δει ξανά το θέµα και να µας ενηµε-
ρώσει αν προτίθεται να ανακαλέσει τις απολύσεις ή µέρος αυτών
των απολύσεων.

Στη δευτερολογία µου, κύριε Πρόεδρε, θα αναφέρω και τα
υπόλοιπα.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε, κύριε
Κεγκέρογλου.

Το λόγο έχει ο κ. Γεώργιος Μαυρίκος για να δευτερολογήσει.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΥΡΙΚΟΣ: Κύριε Υπουργέ, πιστεύουµε ότι η κα-

τάσταση είναι πραγµατικά τραγική. Κι αν το χορό στις εξελίξεις
άνοιξε η κυβέρνησης της Νέας ∆ηµοκρατίας µε την ιδιωτικοποί-
ηση, τώρα το χορό τον συνεχίζει στην ίδια κατεύθυνση η Κυβέρ-
νηση του ΠΑΣΟΚ. Γιατί; ∆ιότι υπάρχουν οι οκτώµισι χιλιάδες
απολυµένοι –και µόνιµοι και συµβασιούχοι- τα αιτήµατα των
οποίων παραµένουν ακόµα άλυτα και η Κυβέρνησή σας επί ένα
χρόνο υπόσχεται συνεχώς ότι θα φέρει την τροπολογία, θα ρυθ-
µίσει το θέµα. Και οι δεσµεύσεις ήταν ρητές και κατηγορηµατι-
κές.

Εµείς, βεβαίως, είχαµε εκφράσει τη συνολική αντιπαράθεση
και αντίθεσή µας µε την ιδιωτικοποίηση.

Είναι αξιοσηµείωτο, όµως, ότι από εκείνη τη σύµβαση οι µόνες
ρυθµίσεις που τέθηκαν αµέσως σε εφαρµογή ήταν να δοθούν
στη «MIG» ο τίτλος, η τεχνική βάση, η επίγεια εξυπηρέτηση, ενώ
ό,τι αναφερόταν σε οποιαδήποτε στοιχειώδη έστω κάλυψη των
εργαζοµένων, πήγε περίπατο. Αυτή είναι η πραγµατικότητα.

Σήµερα, οι εικόνες σε όλα τα αεροδρόµια -και αναφερόµαστε
τώρα συγκεκριµένα στην Κρήτη και στο Ηράκλειο- είναι πραγ-
µατικά τραγικές. Θυµίζουν σκλαβοπάζαρο. Θυµίζουν Μεσαίωνα.

Πιστεύουµε και φοβόµαστε πολύ ότι αυτές οι ρυθµίσεις των
αντεργατικών πολιτικών και της ασύδοτης δράσης της εργοδο-
σίας θα έχουν επιπτώσεις και στην ασφάλεια των αεροµεταφο-
ρών, στην ασφάλεια των πτήσεων.

Για παράδειγµα, όταν ένας εργαζόµενος στη φόρτωση ή ένας
εργαζόµενος στη ζυγοστάθµιση υποχρεώνεται να τρέχει σαν το
Βέγγο µέσα στο αεροδρόµιο, µετά τις απολύσεις και µε δεδο-
µένο ότι θα γίνουν και άλλες απολύσεις, εντατικοποιώντας τους
ρυθµούς πέρα από τα όριά του, ό,τι προσπάθειες και να κάνει
για να εξασφαλίσει και να κάνει µε τον καλύτερο δυνατό τρόπο
τη δουλειά του, είναι αδύνατον ανθρώπινα να καταφέρει να κα-
λύψει όλες τις ανάγκες.

Καταλαβαίνουµε ότι αυτές οι επιπτώσεις θα είναι πολύπλευ-
ρες και επικίνδυνες. Πιστεύουµε ότι οι εργασιακές σχέσεις µε τη
δουλειά πρωί-απόγευµα και τα δεκαεξάωρα απασχόλησης δεί-
χνουν ακριβώς την αντίληψη της εργοδοσίας, όπως και οι απλή-
ρωτες υπερωρίες, η αλλαγή ειδικοτήτων.

Όλη αυτή η κατάσταση τι δείχνει; Ότι στο συγκεκριµένο αε-
ροδρόµιο, αλλά και σε πολλά ακόµα αεροδρόµια, η κατάσταση
είναι απαράδεκτη και δεν µπορεί η Κυβέρνηση να κρύβεται πίσω
από τις ρυθµίσεις που είχε βάλει σε εφαρµογή ή είχε ψηφίσει η
προηγούµενη κυβέρνηση.

Εν τέλει, για εµάς -πιστεύουµε και για τον ελληνικό λαό- είναι
χρήσιµο να κρίνει και να βγάλει συµπεράσµατα από το τι έγινε
µέσα απ’ αυτήν τη στρατηγική της ιδιωτικοποίησης κατά την
άποψή µας, κρίνονται δύο στρατηγικές. Από τη µία, η στρατη-
γική των κυβερνήσεων της Νέας ∆ηµοκρατίας και του ΠΑΣΟΚ, η
αντίληψη, η συναντίληψη που έχουν και τα δύο κόµµατα µαζί µε
την Ευρωπαϊκή Ένωση, ότι οι ιδιωτικοποιήσεις δηµιουργούν προ-
οπτικές και για την οικονοµία και για τους εργαζόµενους και από
την άλλη, η στρατηγική που λέει το ΚΚΕ, ότι για τις µεταφορές
χρειάζεται ένας δηµόσιος, εθνικός φορέας εναέριων µεταφορών,
χερσαίων, θαλάσσιων και σταθερής τροχιάς, όπου πραγµατικά
θα µπορούσε να δώσει µία διαφορετική προοπτική.

Την κατάσταση τη βλέπουµε σήµερα. Είχαν υποσχεθεί µέσα
από την ιδιωτικοποίηση ότι θα λυνόντουσαν µία σειρά από ζητή-
µατα. Τα εισιτήρια ακριβαίνουν. Οι απολύσεις αυξάνονται. Οι ερ-
γασιακές σχέσεις περιορίζονται, θυµίζουν Μεσαίωνα. Και εν
τέλει, η ποιότητα και η ασφάλεια και στις αεροµεταφορές είναι
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πραγµατικά σε σαφή πτωτική πορεία.
Με βάση αυτά τα δεδοµένα, απαιτούµε από την Κυβέρνηση να

σταµατήσουν οι απολύσεις, να γίνουν προσλήψεις, να µπορέ-
σουν να δουλέψουν οι εργαζόµενοι µε βάση τα εργασιακά, τα
ασφαλιστικά και τα µισθολογικά τους δικαιώµατα και να µπορέ-
σουν να προσφέρουν αυτό που πραγµατικά και µπορούν και θέ-
λουν.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.

Μαυρίκο.
Ο Υφυπουργός Εργασίας ο κ. Βασίλειος Κεγκέρογλου έχει το

λόγο για να ολοκληρώσει την απάντησή του.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ (Υφυπουργός Εργασίας και Κοι-

νωνικής Ασφάλισης): Κύριε συνάδελφε, κατ’ αρχάς, να πω ότι
σχετικά µε τις µετατάξεις και τη µεταφορά του προσωπικού,
όπως προβλεπόταν από το νόµο, ολοκληρώνονται οι διαδικασίες
και αυτό έχει να κάνει µε το µόνιµο προσωπικό της πρώην Ολυ-
µπιακής που µε τις διαδικασίες που προβλεπόταν, προχωρεί στη
µετάταξη. Υπήρξαν δυσκολίες, αλλά όλες οι υποχρεώσεις του
δηµοσίου µέσα απ’ αυτά που προβλεπόταν, τις παροχές από τον
ΟΑΕ∆, είναι εκπληρωµένες.

Όµως σχετικά µε τους συµβασιούχους και το συµψηφισµό,
είναι επεξεργασµένη η διάταξη µε το νοµοσχέδιο για το ΣΕΠΕ.
Θα έρθει στη Βουλή για ψήφιση η συγκεκριµένη διάταξη, προ-
κειµένου να δοθεί δικαιοσύνη σε ένα θέµα το οποίο ήταν οφθαλ-
µοφανές από την αρχή ότι δεν έπρεπε να συµβεί έτσι.

Σε σχέση τώρα µε τη σηµερινή κατάσταση. Επειδή, πραγµα-
τικά, πάρα πολύ µεγάλο ποσοστό για την εκµετάλλευση οδηγή-
θηκε στην απόλυση, στις 6 ∆εκεµβρίου, την ηµέρα που έχει
καλέσει για τριµερή συνάντηση η υπηρεσία στο Ηράκλειο την ερ-
γοδοσία, µετά από αίτηµα της Οµοσπονδίας Ιδιωτικών Υπαλλή-
λων των εργαζοµένων και λόγω της σοβαρότητας του θέµατος
και επειδή πιστεύω και εγώ ότι από εκεί ξεκινάει πιλοτικά µία µα-
ζική διαδικασία νοµότυπων απολύσεων, θα παρευρεθώ σε αυτή
την τριµερή συνάντηση, προκειµένου να ακούσω ο ίδιος τους λό-
γους για τους οποίους στη συγκεκριµένη εκµετάλλευση προχω-
ρεί η εταιρεία σε πάνω από 25% ποσοστό απολύσεων.

Στο ζήτηµα που έχει να κάνει µε τις δύο εταιρείες και τη δηµι-
ουργία µίας, όπως αναφέρεται, θα πρέπει να πω ότι είναι σε εξέ-
λιξη η διαδικασία. Η Κοµισιόν πρέπει να απαντήσει µέχρι 12
Ιανουαρίου, εάν εγκρίνει ή όχι την πρόθεση για συγχώνευση. Και

φυσικά όσον αφορά τους νόµους που αφορούν την προστασία
της εργασίας, που θεωρώ ότι στη χώρα µας, τουλάχιστον ακόµη,
είναι προστατευτικοί για τους εργαζόµενους, µε κάθε τρόπο θα
προασπίσουµε την εφαρµογή τους.

Αυτό, λοιπόν, που σας λέω για τους είκοσι τρεις ανθρώπους
για το Ηράκλειο, είναι ότι τη ∆ευτέρα θα παρευρεθώ ο ίδιος στην
τριµερή συνάντηση και θα έχουµε την ευκαιρία εκεί να τα πούµε.

Σχετικά µε την ασφάλεια των πτήσεων, θεωρώ ότι υπάρχουν
υπηρεσίες συγκεκριµένες, οι οποίες µπορούν πράγµατι να εκ-
φράσουν την άποψή τους, είτε από την Υπηρεσία Πολιτικής Αε-
ροπορίας, για το αν µε τη µεγάλη µείωση αυτή του προσωπικού,
η οποία γίνεται στη συγκεκριµένη εκµετάλλευση, κινδυνεύει
πράγµατι η ασφάλεια. Πιστεύω ότι επειδή έχει να κάνει µε την
επίγεια, αφορά την πίεση στους εργαζόµενους και τους ανα-
γκάζει να εντατικοποιήσουν τη δουλειά. Αλλά µε την ασφάλεια
των πτήσεων, δεν έχει σχέση, ή τουλάχιστον έτσι θέλω να πι-
στεύω. Είναι ένα θέµα, όµως, που θα το δούµε.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.

Κεγκέρογλου.
Έχω να κάνω µία ανακοίνωση προς το Σώµα.
Οι Υπουργοί Προστασίας του Πολίτη, Οικονοµίας, Ανταγωνι-

στικότητας και Ναυτιλίας, Οικονοµικών, Αγροτικής Ανάπτυξης
και Τροφίµων, Υποδοµών, Μεταφορών και ∆ικτύων, ∆ικαιοσύνης,
∆ιαφάνειας και Ανθρωπίνων ∆ικαιωµάτων και Πολιτισµού και
Τουρισµού κατέθεσαν σχέδιο νόµου: «Τροποποίηση του ν. 2168/
1993, εναρµόνιση της ελληνικής νοµοθεσίας µε την οδηγία
2008/51/ΕΚ του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου και του Συµβουλίου
της 21 Μαΐου 2008 «Για την τροποποίηση της οδηγίας 91/477/
ΕΟΚ του Συµβουλίου, σχετικά µε τον έλεγχο της απόκτησης και
της κατοχής όπλων» και άλλες διατάξεις».

Παραπέµπεται στην αρµόδια ∆ιαρκή Επιτροπή.
Ολοκληρώθηκε η συζήτηση των επικαίρων ερωτήσεων.
Κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύσουµε τη

συνεδρίαση;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με τη συναίνεση του Σώµατος και ώρα 19.47’ λύεται η συνε-

δρίαση για αύριο Τρίτη 30 Νοεµβρίου 2010 και ώρα 18.00’, µε
αντικείµενο εργασιών του Σώµατος: α) κοινοβουλευτικό έλεγχο,
συζήτηση αναφορών και ερωτήσεων και β) νοµοθετική εργασία,
σύµφωνα µε την ηµερήσια διάταξη που σας έχει διανεµηθεί.
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